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PROTOKÓŁ NR XIII/2025 
 
 

z XIII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 13 lutego 2025 roku 

w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

Początek obrad godz. 9.00 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

PUNKT 1 

SPRAWY REGULAMINOWE 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Witam Państwa bardzo serdecznie. Rozpoczynamy obrady XIII sesji Rady Miasta 

Gdańska. Państwo radni otrzymali porządek obrad, ale mamy kilka wniosków o zmianę 

porządku obrad i są to zarówno wnioski, które dotyczą włączenia druków do porządku 

obrad, jak i wnioski o zmianę kolejności druków porządku obrad. Także będziemy, 

Szanowni Państwo, zaraz rozpoczynać głosowania. Sprawdzam kworum, także 

bardzo proszę o zaznaczanie Państwa obecności. Stwierdzam, że mamy kworum. 

Trzydziestu trzech radnych obecnych, jeden nieobecny. W takim razie możemy 

przechodzić do ustalenia porządku obrad.  

 

 

1. Wniosek o zmianę porządku obrad i przeniesienie projektu uchwały w sprawie 

ogłoszenia zamiaru i przyczyn podziału samorządowej instytucji kultury Gdańska 

Galeria Miejska (druk 230) z pkt 4, ppkt 11 do pkt 4, ppkt 4B. 

 

Głosowanie o zmianę porządku obrad (druk 230): 
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Za                      29 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4, ppkt 4B 

 

2. Wniosek o zmianę porządku obrad i przeniesienie projektu uchwały w sprawie 

utworzenia Szkoły Podstawowej nr 30 w Gdańsku (druk 217) z pkt 4, ppkt 5  

do pkt 4, ppkt 2A. 

 

Głosowanie o zmianę porządku obrad (druk 217): 

 

Za                      29 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4, ppkt 2A 

 

3. Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Nagrody 

Miasta Gdańska w Dziedzinie Kultury „Splendor Gedanensis” i Tytułu Mecenasa 

Kultury Gdańska (druk 235) pkt 4 ppkt 4A 

 

Głosowanie za włączeniem (druk 235): 

 

Za                      29 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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Będzie w pkt 4, ppkt 4A 

 

4. Wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie poparcia działań Prezydenta 

Miasta Gdańska zmierzających do utworzenia oraz zawarcia umowy o współpracy  

ze Społeczną Agencją Najmu (druk 236) pkt 4, ppkt 7A. 

 

Głosowanie za włączeniem (druk 236): 

 

Za                      28 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Będzie w pkt 4, ppkt 7A 

 

Wpłynęła autopoprawka: 

- druku 217 - pkt 4, ppkt 2A. 

 

PUNKT 2 

KOMUNIKATY 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy do komunikatów i na początek dobra informacja. Wpłynęły protokoły 

wyników wyborów do Rad Dzielnic Przymorze Wielkie i Stogi, które zostały 

przeprowadzone 9 lutego. W obu tych dzielnicach udało się mieszkańcom wybrać 

swoich przedstawicieli. Także tym samym mamy wybrane Rady Dzielnic we wszystkich 

dzielnicach naszego miasta. Jeżeli Państwo chcieliby sprawdzić wyniki są dostępne  

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz w Biurze Rady Miasta Gdańska. Serdecznie 

gratuluję wszystkim radnym, którzy zostali przez mieszkańców wybrani. I taka 

informacja, że wkrótce dostaną zaproszenie na ślubowanie i na pierwsze sesje swoich 

dzielnic. Czy są jakieś komunikaty z komisji? Nie ma. W takim razie poprosimy  

o komunikaty Prezydenta Miasta Gdańska. Pan prezydent Piotr Grzelak. 
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PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydent Miasta Gdańska 

Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, kilka informacji  

z krótkiego okresu między poszczególnymi sesjami Rady Miasta Gdańska, ale kilka 

ważnych, istotnych spraw dla Miasta Gdańska się wydarzyło. Informujemy na temat 

postępu prac nad Mostem Siennickim. Przypomnę, że pracujemy w tej chwili  

nad ogłoszeniem przetargu na realizację całej inwestycji. Wszelkie uzgodnienia, 

wszelka dokumentacja jest w tej chwili na finiszu. Natomiast równolegle powołaliśmy 

specjalny zespół, którego zadaniem jest przygotowanie rekomendacji jakie działania 

przedinwestycyjne mogą być poczynione po to, żeby ustabilizować sam most i po to, 

żeby prowadzić zgodnie z wcześniejszym scenariuszem ruch pieszy, ruch rowerowy 

po samym moście. Powołaliśmy zespół ekspertów, który zbada na podstawie badań 

nurków, na podstawie badań przekroju drogi, jakie właśnie elementy 

przedinwestycyjne powinny być zrealizowane po to, żeby ten proces jak najbardziej 

usprawnić, jak najbardziej przyspieszyć, żeby ten ruch pieszy mógł być przywrócony. 

Zdarzyła się tragedia, zdarzyła się tragedia związana z zabytkiem na Przeróbce. 

Zakład Naprawy Taboru Kolejowego, dawna hala ZNTK spłonęła. To oczywiście jest 

tragedia związana z zabytkiem, ale również tragedia związana z przedsiębiorcami, 

którzy funkcjonowali na terenie hali. W zeszły poniedziałek prezydent Miasta Gdańska 

spotkała się z tymi przedsiębiorcami i rozmawialiśmy o możliwych formach pomocy.  

W konsekwencji tego spotkania, a pojawiało się wiele postulatów, pojawiały się 

postulaty związane z dalszym funkcjonowaniem przedsiębiorstw, kwestiami 

podatkowymi, z kwestiami zawieszenia opłat do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych,  

z kwestiami podatku od nieruchomości, z kwestiami związanymi z magazynowaniem 

tego, co pozostało albo co potrzebne jest do funkcjonowania dalszego przedsiębiorstw. 

I w konsekwencji tego spotkania z Prezydent Miasta Gdańska w najbliższym tygodniu 

organizujemy już spotkanie, gdzie przy poszczególnych stolikach będzie szansa 

porozmawiać z Izbą Skarbową, będzie szansa porozmawiać z Gdańskim Urzędem 

Pracy, z wszystkimi instytucjami, które będą starały się w poszczególnych 

indywidualnych sytuacjach tych przedsiębiorstw pomóc. Chcemy, żeby jak najbardziej 

precyzyjna pomoc trafiła do tych poszkodowanych przedsiębiorców. Ci przedsiębiorcy 

w liczbie około 60 osób zjawili się na spotkaniu z Prezydent Miasta Gdańska. I tak jak 

mówię, ta dyskusja była bardzo burzliwa, bardzo trudna, ale również bardzo konkretna, 

z konkretnymi postulatami i staramy się wyjść im naprzeciw. Jednocześnie w Gdańsku 

odbyła się, odbyły się dwa ważne wydarzenia związane z prezydencją Polski w Radzie 

Unii Europejskiej. Gdańsk był centrum Unii Europejskiej, przynajmniej na chwilę,   

ale wierzymy w to głęboko, że Gdańsk jest ważnym punktem na mapie Unii 

Europejskiej przez cały rok. Czwartego roku odbyło się Forum Kościuszkowskie,  

a 6 do 7 lutego odbyło się Kolegium Komisarzy w Europejskim Centrum Solidarności 
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w Dworze Artusa. Gościła przewodnicząca Komisji Europejskiej Ursula von der Leyen 

na zaproszenie premiera Donalda Tuska. To też dobry moment dla promocji naszego 

miasta i potwierdzenie tego, że miasto Gdańsk jest ważnym punktem w debacie 

publicznej na mapie Europy. Kontynuujemy, czy właściwie zamykamy ten etap procesu 

rewitalizacji Biskupiej Górki. Oddaliśmy do użytku budynek Biskupia 27. Ponownie 

zapraszamy wszystkich Państwa do odwiedzenia tego zakątka Gdańska. Jest to 

piękne miejsce w ramach, którego przywróciliśmy dawną świetność. W tej chwili 

Biskupia 27. Koszt inwestycji to ponad 4,3 miliona złotych i warto przy tej okazji 

pokazać, jak trudne nakłady w tego typu przedsięwzięciach, jak duże nakłady w tego 

typu przedsięwzięciach zabytkowych są wykładane. Oczywiście współfinansowane 

one są z funduszy europejskich dla Pomorza czy z poprzedniej perspektywy,  

z Regionalnego Programu Operacyjnego Unii Europejskiej, ale też jest duży wkład 

mieszkanek i mieszkańców Gdańska. W tym przypadku mamy 2 miliony złotych  

z Funduszu Dopłat, Banku Gospodarstwa Krajowego i te pozostałe mniejsze środki  

z funduszy unijnych. Jest to przedsięwzięcie bardzo trudne, duży wysiłek, ale efekt 

naprawdę piękny. Zachęcam Państwa do odwiedzania Biskupiej Górki. Kontynuujemy 

budowę sieci sorterowni. Przypomnę, że do tej pory w Gdańsku funkcjonują dwie 

sorterownie. Sorterownia przy zakładzie utylizacyjnym to ta podstawowa, ale jakiś czas 

temu oddaliśmy sorterownię przy ulicy Elbląskiej w Rudnikach. Są to miejsca,  

w których możemy oddać przedmioty, które nie nadają się do dalszego użytku, które 

wymagają specjalnego potraktowania i w przyszłości mamy nadzieję, że one też wrócą 

do obiegu. Jest to po prostu bardzo ważny element gospodarki w obiegu zamkniętym. 

Ta sieć PSZOK-ów czy sorterowni będzie rozbudowywana. W tej chwili przystępujemy  

do przetargu na budowę PSZOK-u przy ulicy Meteorytowej. Przyjęliśmy zbiór i zasad 

stanowiących Gdańską Kartę dla Drzew. To po raz kolejny podkreślenie tego, że zieleń 

w Gdańsku to jest istotny element naszej tożsamości, że to jest istotny element 

funkcjonowania miasta, że mamy tę świadomość, że na jakość życia w mieście 

Gdańsku zieleń ma ogromnie istotny wpływ i ponad zasady prawne, które funkcjonują, 

które obowiązują gminy w ramach Rzeczypospolitej Polskiej, my ustanawiamy zasady, 

które podnoszą jeszcze bardziej standardy utrzymania zieleni w Gdańsku. Tutaj zespół 

pod przewodnictwem Piotra Kryszewskiego przeprowadził nas przez proces 

konsultacji i dyskusji z różnymi środowiskami i efekt w tej chwili jest podpisany,  

w związku z czym przystępujemy do jego wdrożenia. 10 marca rozpoczyna się 

rekrutacja do przedszkoli, zerówek i klas pierwszych po to, żeby poznać dobrze ofertę 

gdańskiej edukacji. Zapraszamy wszystkich na dni otwarte w szkołach podstawowych 

w trzech terminach. 31 stycznia to było, 7 lutego to było, ale jest jeszcze szansa 

pojawić się 7 marca w piątek w godzinach 16.00 - 19:00 i 8 marca w sobotę o godzinie 

od 9:00 do 12:00. Serdecznie Państwa zapraszamy. Mamy bogatą ofertę edukacyjną  
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w Gdańsku. Myślę, że każdy rodzic chce świadomie podejmować decyzję związaną  

z rekrutacją swoich dzieci do przedszkoli czy do szkół podstawowych. Serdecznie 

zapraszamy na dni otwarte. Tradycyjnie wręczyliśmy nagrody naukowe imienia Jana 

Heweliusza. Pani prezydent Aleksandra Dulkiewicz wręczyła nagrody dwóm osobom 

za wybitne osiągnięcia naukowe w zakresie diagnostyki i prognostyki i leczenia 

nowotworu płuc. Nagrodę imienia Jana Heweliusza otrzymał prof. dr hab. Rafał 

Dziadziuszko, a za wybitne osiągnięcia naukowe w zakresie filozofii wychowania  

prof. dr hab. Pan Tomasz Szkudlarek. To już jest 37 edycja. Dla nas istotnym 

elementem jest wsparcie gdańskiej nauki, współpraca z uczelniami wyższymi  

i podkreślanie roli, jaką środowisko akademickie pełni w budowie gdańskiej wspólnoty. 

Bardzo serdecznie gratulujemy wszystkim nagrodzonym laureatom. Cieszymy się, że 

jesteście pośród nas. I jak mówimy o nagrodach, to też warto powiedzieć, że po raz 

pierwszy w historii odbyła się jedna gala Nagród Społecznych. Decyzją Prezydent 

Miasta podjęliśmy wysiłek połączenia trzech nagród, trzech nagród, które 

przyznawane są od wielu, wielu lat. Nagrody, tej najstarszej Nagrody Ochrony Zdrowia 

imienia Aliny Pieńkowskiej, Nagrody Obywatelskiej imienia Lecha Bądkowskiego i tej 

najmłodszej Nagrody Równości imienia Prezydenta Pawła Adamowicza. To miało na 

celu kilka elementów, ale przede wszystkim taki, który pokazuje, że poszczególne 

środowiska, które są zaangażowane w budowę społeczeństwa obywatelskiego,  

w pomoc drugiemu człowiekowi, będą miały szansę bliżej się poznać, spotkać.  

I podczas bardzo prestiżowej gali w kościele świętego Jana mieliśmy szansę docenić 

wysiłek poszczególnych osób czy poszczególnych stowarzyszeń. Nagrodę Ochrony 

Zdrowia imienia Aliny Pieńkowskiej otrzymały Gdańskie Stowarzyszenie Kobiet 

Amazonki i pan doktor Maciej Władysław Socha. Nagrodę Obywatelską imienia  

Lecha Bądkowskiego otrzymali Fundacja Mamma Mia i harcmistrz Artur Lemański,  

a Nagrodę Równości imienia Pawła Adamowicza, Stowarzyszenie Waga i Pani Aneta 

Borkowska za działania pomocowe na rzecz Ukrainy od samego początku 24 lutego, 

kiedy wybuchła pełnoskalowa wojna w Ukrainie. Nagrody specjalne  

Joanna Kufel - Grabowska i Pan Artur Brzozowski. Serdecznie gratulujemy wszystkim 

laureatom i dziękujemy im za waszą działalność, za wasze zaangażowanie na rzecz 

Miasta Gdańska. Udało się też przeprowadzić w drugiej fazie wybory do Rad Dzielnic  

na Przymorzu Wielki i Stogach. Przypomnę, że w tym podstawowym terminie  

w tamtych miejscach nie udało się zgromadzić odpowiedniej listy kandydatów, tak żeby 

wybory przeprowadzone zgodnie z zasadami. W tej chwili te wybory się odbyły. 

Dziękujemy przede wszystkim mieszkańcom, którzy wzięli udział w tych wyborach.  

Na Przymorzu Wielkim ta frekwencja to była 8,25%, na Stogach 15,34%.  

Na Przymorzu Wielkim wybrano 21 osób spośród 33 kandydatów, na Stogach wybrano 

15 osób spośród 23 kandydatów. Gratulujemy wszystkim wybranym. Dziękujemy 
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wszystkim tym, którzy się zgłosili do startu w tych wyborach i przede wszystkim 

dziękujemy mieszkańcom za zaangażowanie w te wybory. Kontynuujemy cykl spotkań 

z mieszkańcami. Porozmawiajmy przy stole, tym razem na Zaspie Rozstaje w Zespole 

Szkół Ogólnokształcących nr 8 przy ulicy Meissnera. Spotykamy się 4 marca  

o godzinie 17.00 i będziemy rozmawiać o wszystkich łatwych i trudnych, 

szczegółowych i ogólnych sprawach tej dzielnicy. Zapraszamy mieszkańców, 

zapraszamy też Państwa radnych do udziału w tym spotkaniu. 8 marca Gdański 

Kongres Zdrowia Kobiet w Europejskim Centrum Solidarności. Promujemy profilaktykę 

i zdrowy styl życia. Wiele wykładów, wiele paneli dyskusyjnych na temat zdrowia  

i psychicznego i tego fizycznego i seksualnego oraz wpływu nowych mediów na nasze 

zdrowie. Ważne dyskusje we współczesnym świecie, zwłaszcza mediów 

społecznościowych. Myślę, że warto wziąć udział i każdy znajdzie dla siebie coś 

ciekawego. Przy okazji będzie szansa skorzystać z badań, z diagnostyki  

i porozmawiać o zdrowiu kobiet. Serdecznie zapraszamy. Warto zadbać o własne 

zdrowie. I zbliżamy się do okresu rozliczeń podatkowych. To jest dobry moment, żeby 

pamiętać o organizacjach pożytku publicznego, które funkcjonują na terenie miasta 

Gdańska, ale które funkcjonują na rzecz mieszkanek i mieszkańców Gdańska. Takich 

organizacji w Gdańsku jest 232. Pełen wykaz organizacji można znaleźć  

na wyświetlonej w tej chwili stronie internetowej i warto wesprzeć nasze lokalne 

organizacje, które funkcjonują w środowisku gdańskim. 24 lutego, czyli w kolejną 

rocznicę wybuchu pełnoskalowej agresji Rosji na Ukrainę spotykamy się. Jest cykl 

spotkań, pełen program, w którym warto uczestniczyć. Myślę, że szczególnie  

w kontekście wczorajszych słów administracji prezydenta Trumpa. To jest moment,  

w którym powinniśmy być z Ukraińcami, powinniśmy pokazywać, że Europa jest 

solidarna, że Gdańsk, miasto Solidarności, pozostaje solidarne z walczącym narodem 

ukraińskim. Dziękuję bardzo.  

 

PUNKT 3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy do oświadczeń klubów radnych. Zapraszam Cezarego Śpiewaka-

Dowbora przewodniczącego Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej. 
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CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Bardzo dziękuję. Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

Wiceprezydenci, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, drogie koleżanki, koledzy Radni,  

a przede wszystkim drogie mieszkanki, drodzy mieszkańcy oglądający nas dzisiaj 

przed ekranami komputerów. Na dzisiejszej sesji jako radni zajmiemy się uchwałami  

z kilku bardzo ważnych obszarów życia społecznego Gdańska: edukacją, 

mieszkalnictwem i kulturą. Chciałem zwrócić szczególną uwagę na kilka z nich.  

Na dzisiejszej sesji Rady Miasta Gdańska utworzymy w nowym budynku przy ulicy 

Morenowe Wzgórze 40 nową Szkołę Podstawową nr 30. Dziś właśnie będziemy 

głosować nad tą ważną uchwałą, ale też z zakresu edukacji nad uchwałami 

dotyczącymi ustalenia na rok szkolny 2025/2026 planu sieci publicznych szkół  

i przedszkoli. Z obszaru mieszkalnictwa mamy w naszej jako Klubu Radnych Koalicji 

Obywatelskiej dwa ważne tematy. Jeden temat, którym zajmujemy się regularnie, czyli 

kwestia dotacji przedmiotowej dla gdańskich nieruchomości. Pamiętajmy, że sytuacja 

związana z wpływami z czynszów najmu właśnie w ramach zasobów gdańskich 

nieruchomości absolutnie nie wystarcza na to, żeby w pełni wykonywać zadania 

związane z remontami lokali, budynków oraz administrowaniem nieruchomościami, 

które są właśnie w zasobie Gdańskich Nieruchomości. No ale to jest oczywiste, 

ponieważ forma korzystania z lokali komunalnych jest formą wsparcia 

mieszkaniowego dla mieszkanek i mieszkańców. Ale dlatego też jako radni 

podejmiemy również dzisiaj, tak jak to miało miejsce już w przeszłości, uchwałę  

w sprawie dotacji przedmiotowej. No, może sformułowanie takie dosyć ogólne, co się 

za nim kryje? Przede wszystkim jest to dopłata, którą z budżetu miasta Gdańska 

kierujemy właśnie do Gdańskich Nieruchomości, w których wpływy z czynszów nie 

wystarczają na utrzymanie tych zadań. Z budżetu miasta kierujemy dopłatę do kosztów 

remontów i konserwacji lokali, budynków mieszkalnych i niemieszkalnych 

przekazanych Gdańskim Nieruchomością do zarządzania. Między innymi również 

utrzymanie administrowania lokali mieszkalnych objętym czynszem najmu socjalnego. 

Między innymi również utrzymanie administrowanych lokali komunalnych oddanych  

w użyczenie organizacjom pozarządowym. Pamiętajmy, że to jest też znaczna liczba 

lokali użytkowych w zasobie Gdańskich Nieruchomości, czyli te lokale, w których 

organizacje pozarządowe mogą korzystać na bardzo preferencyjnych zasadach, 

najczęściej w drodze umowy użyczenia właśnie z zasobów nieruchomości miejskich. 

No ale jest to związane z tym, że również musimy w związku z tym z budżetu miasta 

Gdańska dofinansowywać Gdańskie Nieruchomości po to, żeby one mogły te zadania 

wykonywać. Ale też jest to, pamiętajmy, że te obszary na zewnątrz to nie tylko pasy 

drogowe, nie tylko te chodniki, które są utrzymywane jako drogi, ale też powierzchnie 

zewnętrzne, które są w zasobach Gdańskich Nieruchomości i tam należy również 
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dofinansować utrzymanie czystości i porządku takich administrowanych powierzchni. 

To jest to, co robiliśmy, robimy i planujemy robić dalej w przyszłości jako radni Miasta 

Gdańska, zwłaszcza jako Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej. Tutaj bardzo mocno 

wspieramy panią wiceprezydentkę Emilię Lodzińską w tych działaniach. Ale na 

dzisiejszej sesji oprócz tych kwestii poruszymy, jeśli chodzi o kwestię mieszkalnictwa, 

również coś nowego. Coś, co chcemy wdrożyć właśnie wspólnie z panią 

wiceprezydentką Emilią Lodzińską i chcemy wyrazić na dzisiejszej sesji jako Klub 

Radnych Koalicji Obywatelskiej zamiar współpracy ze Społeczną Agencją Najmu, 

właśnie w celu zwiększenia dostępności mieszkań na zaspokajanie potrzeb 

mieszkaniowych naszej gdańskiej wspólnoty samorządowej. Jest to bezpośrednio 

związane ze środkami, które rozdysponowuje Ministerstwo Funduszy i Polityki 

Regionalnej, pełniące rolę instytucji zarządzającej programem Fundusze Europejskie 

dla Rozwoju Społecznego 2021-2027. Aktualnie jest zorganizowany konkurs 

Społeczne Agencje Najmu II edycja i celem tego konkursu jest wybór do 

dofinansowania projektów spełniających obowiązujące w tym postępowaniu 

konkurencyjne kryteria. Chcemy do tego konkursu stanąć. I jednym z warunków jest 

właśnie to, żebyśmy wskazali w drodze uchwały Rady Miasta Gdańska nasze wsparcie 

dla tych działań i mam nadzieję, że uda się również dzięki tej uchwale skutecznie 

przystąpić do tego konkursu i w ten sposób też zwiększyć zasoby mieszkaniowe 

miasta Gdańska. No a konkretniej zwiększyć dostępność lokali mieszkalnych dla 

mieszkanek i mieszkańców Gdańska potrzebujących takiego wsparcia. Zwłaszcza 

tych, których nie stać na normalnych rynkowych zasadach, na zaspokojenie swoich 

potrzeb mieszkaniowych. Natomiast też kolejny obszar, czyli kultura. Na początku tej 

kadencji Rady Miasta Gdańska jako Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej mówiliśmy 

dużo o mądrym i sprawnym wykorzystywaniu naszych jako Rady Miasta Gdańska 

kompetencji. Jedną z wyłącznych kompetencji Rady Miasta Gdańska jest między 

innymi tworzenie i reorganizacja gminnych jednostek organizacyjnych. Tutaj ważne, 

żeby podkreślić, że istotną rolę, tą najważniejszą oczywiście in gremio cała Rada 

Miasta Gdańska. Ale żeby przygotować dla radnych uchwały, w których będziemy  

i dzisiaj i w przyszłości rozstrzygać o tym, jak mają wyglądać miejskie jednostki 

organizacyjne, jak je utworzyć, jak je zreorganizować, bo jest to nasza wyłączna 

kompetencja. To duży wkład akurat w przypadku tej konkretnej uchwały miała Komisja 

Kultury, która wystąpiła z takim pomysłem, z taką inicjatywą, aby utworzyć Dom 

Literatury i w ten sposób również zoptymalizować zasoby tych miejskich jednostek 

organizacyjnych, tak aby nie zwiększając kosztów, lepiej wykorzystywać te zasoby, 

które mamy. I tutaj chciałbym wyrazić w imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

duże uznanie dla Komisji Kultury, która pochyliła się nad tą sprawą. I chciałbym też 

przywołać, przytoczyć całe stanowisko, które Komisja Kultury w tej kwestii wyraziła, 
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ponieważ jest to bardzo ważne i cieszę się, że dzisiaj również mieszkanki i mieszkańcy 

Gdańska będą mogli również o tym usłyszeć. My oczywiście jako radni znamy  

te argumenty, natomiast jeszcze dzisiaj będziemy je na sesji Rady Miasta Gdańska 

wymieniać. Ale ważne też, żeby opinia publiczna, żeby mieszkanki i mieszkańcy o tym 

wiedzieli. No i tutaj wskazać należy, że w związku z dynamicznym rozwojem 

działalności kulturalnej w Gdańsku oraz potrzebą bardziej efektywnego zarządzania 

różnorodnymi obszarami sztuki i kultury, Komisja Kultury Rady Miasta Gdańska 

zauważa potrzebę i podjęła starania o podjęcie uchwały o podziale Gdańskiej Galerii 

Miejskiej, wyodrębnieniu z niej nowej jednostki organizacyjnej Domu Literatury. Wynika  

to z konieczności dostosowania struktur instytucji do obecnych wyzwań i wymagań 

społeczno - kulturalnych. Gdańska Galeria Miejska pełni istotną rolę w promocji sztuk 

wizualnych i organizacji wydarzeń kulturalnych o zasięgu lokalnym, krajowym  

i międzynarodowym. Jednak w ramach jej działalności zauważalny jest wyraźny wzrost 

aktywności związanej z literaturą. W tym promocją czytelnictwa, organizacją spotkań 

autorskich, festiwali literackich oraz inicjatyw edukacyjnych w zakresie kultury słowa. 

Tworzenie i rozwijanie tego rodzaju przedsięwzięć wymaga szczególnego skupienia, 

wyspecjalizowanego podejścia programowego oraz odrębnych zasobów. 

Wyodrębnienie Domu Literatury jako osobnej samorządowej instytucji kultury umożliwi 

rozwój inicjatyw literackich w sposób bardziej spójny i strategiczny.  

Lepsze dopasowanie struktur organizacyjnych do specyfiki działań związanych  

z literaturą. Zapewnienie transparentności finansowej i operacyjnej działań w zakresie 

literatury i czytelnictwa. Zwiększenie możliwości pozyskiwania funduszy zewnętrznych 

dedykowanych projektom literackim. Wyodrębnienie Domu Literatury odpowiada  

na potrzeby mieszkańców Gdańska, którzy wykazują rosnące zainteresowanie 

literaturą i uczestnictwem w wydarzeniach literackich. Przyczyni się to także  

do zwiększenia różnorodności oferty kulturalnej Gdańska, umacniając pozycję miasta 

jako ośrodka kreatywności i kultury o bogatych tradycjach literackich. Podział 

Gdańskiej Galerii Miejskiej, utworzenie Domu Literatury zostanie przeprowadzony 

zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy o organizowaniu i prowadzeniu 

działalności kulturalnej. Zapewnione zostaną również odpowiednie zasoby finansowe, 

lokalowe oraz kadrowe dla nowej instytucji, co umożliwi jej sprawne funkcjonowanie  

od momentu powstania. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru podziału Gdańskiej 

Galerii Miejskiej i wydzielenia Domu Literatury stanowi odpowiedź na aktualne 

potrzeby mieszkańców Gdańska oraz wynika z dążenia do stworzenia bardziej 

efektywnej struktury zarządzania działalnością kulturalną. Realizacja tego zamiaru 

przyczyni się do dalszego rozwoju kulturalnego miasta, wzbogacając ofertę 

skierowaną do społeczności lokalnej oraz gości odwiedzających Gdańsk. Właśnie tak 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska przygotowała projekt uchwały, nad którym 
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dzisiaj będziemy procedować i mam nadzieję, że przekonamy do niego również naszą 

gdańską opozycję i wszyscy jednomyślnie będziemy mogli zagłosować, korzystając  

z tej wyłącznej kompetencji Rady Miasta Gdańska do tworzenia i reorganizacji 

gminnych jednostek organizacyjnych. I myślę, że tego rodzaju działania będziemy 

jeszcze intensywniej w dalszym toku tej kadencji Rady Miasta Gdańska podejmować. 

Oczywiście nie mówię tutaj o jednostkach wyłącznie z zakresu kultury. Wszystkie 

kwestie związane z tworzeniem i reorganizacją gminnych jednostek organizacyjnych 

spoczywają na naszych barkach jako radnych miasta Gdańska. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

W imieniu Klubu Radnych Wszystko dla Gdańska, Katarzyna Czerniewska. 

 

Katarzyna Czerniewska – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Dzień dobry. Szanowni Państwo Prezydenci, Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo Radni, drodzy mieszkańcy. Na początek tak trochę z przymrużeniem oka,  

bo dzisiaj widzimy się 13 lutego, 13 dnia miesiąca i sesję mamy również 13.  

A że uchwał wpłynęło stosunkowo niewiele, to myślę, że może uda nam się 

symbolicznie zakończyć ją o godzinie 13.00. Uchwały skierowane pod obrady 

dzisiejszej sesji dotyczą w dużej mierze obszaru edukacji i obszaru kultury. Dwie z nich 

wyodrębniają dwie nowe na mapie Gdańska jednostki miejskie, ale nowe właściwie 

formalnie, bo do samych pomysłów ich utworzenia zdążyliśmy się już trochę 

przyzwyczaić, a ich siedziby są w trakcie budowy czy też w trakcie kapitalnego 

remontu. Mam na myśli nową Szkołę Podstawową nr 30 przy ulicy Morenowe Wzgórze 

w dzielnicy Piecki Migowo oraz Dom Literatury, którego siedziba planowana jest  

na budynek zespołu sierocińca przy ulicy Sierocej. Zgodnie z treścią uchwały z dniem  

1 września 2025 roku tworzy się Szkołę Podstawową nr 30 w Gdańsku z siedzibą przy 

ulicy Morenowe Wzgórze 40, jednostkę budżetową Gminy Miasta Gdańska. Budowa 

jest już dość zaawansowana. W styczniu wspólnie z radnym Wszystko dla Gdańska 

Łukaszem Świackim gościliśmy na uroczystym zawieszeniu wiechy na najwyższej 

kondygnacji tego budynku wspólnie z panią prezydent. Budynek szkoły będzie składał 

się w sumie z trzech brył o zróżnicowanej wysokości od 1 do trzech kondygnacji,  

w tym z sali gimnastycznej, a oprócz samego budynku przewidziano także budowę 

boiska wielofunkcyjnego i bieżni na 60 metrów. Ponadto powstanie również  

w sąsiedztwie szkoły plac zabaw dla dzieci, ścieżki. Zostaną zagospodarowane tereny 

zielone, powstanie również zbiornik retencyjny. I warto też podkreślić, że w ramach 

zamówienia przewidziano także budowę dojścia do szkoły. Od strony ulicy Morenowe 
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Wzgórze prowadzony będzie chodnik i schody, a od strony ulicy Kraśnięta 

przewidziano wykonanie chodnika i drogi rowerowej. W samym budynku znajdzie się 

w sumie 25 sal zarówno oddziałów przedszkolnych, klas nauczania 

wczesnoszkolnego, klas 1-3, ale także 4-8, w tym pracownie jak chemiczna, 

biologiczna, plastyczna. Ponadto nowoczesna biblioteka, świetlica, jadalnia.  

A 1 września w tej właśnie nowej szkole będzie gotowych aż 700 miejsc dla nowych 

uczniów. Druga, ta właśnie formalnie nowa jednostka to Dom Literatury. I wracam do 

tego, że formalnie nowa, bo już na grudniowej sesji wyodrębniliśmy Dom Literatury 

jako oddział Gdańskiej Galerii Miejskiej, a jako projekt Dom Literatury realizowany był 

już jeszcze wcześniej. Zatem dzisiejsza uchwała, będąca inicjatywą Komisji Kultury, 

którą zresztą już za chwilkę zreferuje przewodniczący komisji, radny Maksymilian 

Kieturakis, jest takim kolejnym krokiem w stronę realizacji głównej idei. A tą główną 

ideą jest to, by Gdańska Galeria Miejska, istniejąca od 2008 roku, pozostała instytucją 

właśnie sztuk wizualnych, zaś Dom Literatury podejmował zadania wspierania  

i popularyzowania czytelnictwa oraz zadania wspierające samą twórczość literacką  

w Gdańsku. Wydzielenie Domu Literatury ze struktur GGM-u jako odrębnej już 

jednostki, nie tylko oddziału. Wierzymy, że pozwoli na zbudowanie takiej silnej,  

ale co ważne dostępnej i otwartej dla wszystkich mieszkańców instytucji literackiej. 

Takiej, która będzie oferowała, no właśnie wszystkim mieszkańcom całoroczne 

wydarzenia literackie, ale również działania edukacyjne. A jednocześnie udostępni 

gdańskim autorom miejsca ich pracy twórczej i będzie promocją historii literackiego 

Gdańska oraz samego Gdańska na arenie tak krajowej, jak i międzynarodowej.  

W ostatnich dniach w Gdańsku działy się ważne rzeczy. Jak wspomniała pani 

przewodnicząca, w minioną niedzielę odbyły się wybory do Rad Dzielnic Stogi  

i Przymorze Wielkie. Mamy zatem wybranych przedstawicieli mieszkańców  

we wszystkich 35 dzielnicach Gdańska. I w imieniu Klubu Radnych Wszystko dla 

Gdańska bardzo serdecznie gratuluję wszystkim Państwu nowo wybranym radnym. 

Zapraszam do współpracy i już teraz bardzo się na nią cieszę. W związku  

z prezydencją Polski w Unii Europejskiej w ostatnich dniach do Gdańska przybyli 

wszyscy komisarze Unii Europejskiej. I to właśnie w Gdańsku, właśnie tutaj, w naszym 

mieście, odbyli wspólne posiedzenie z Rządem Rzeczypospolitej Polskiej.  

To absolutnie nadzwyczajne wyróżnienie dla Gdańska, będące z jednej strony takim 

docenieniem już ukształtowanej pozycji naszego miasta, a jednocześnie wielka szansa 

na dalszą promocję. Ostatecznie prezydencja dotyczy całej Polski. To nie jest 

prezydencja Gdańska w Unii Europejskiej, tylko prezydencja Polski więc myślę, że jest 

to absolutnie wyjątkowe wyróżnienie. I podczas jednego ze spotkań właśnie  

w Gdańsku pan premier polskiego rządu, Pan Donald Tusk, powiedział: ”Gdańsk to 

dziwne miejsce. Tu spełniają się nieprawdopodobne marzenia polityczne. I tu zawsze 
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coś się udaje, jeśli ludzie w to wierzą. Tu wierzymy, że Europę można udoskonalić.” 

Kochani, trochę na bazie tych słów chcę przekazać słowa jeszcze do nowo wybranych 

radnych, ale też poniekąd do nas wszystkich. Pamiętajmy, że w Gdańsku to spełnianie 

marzeń w duchu solidarności, w duchu dialogu, w duchu porozumienia mamy  

w naszym gdańskim DNA. Marzenia te, rzecz jasna nie spełniają się same.  

Za marzeniami zawsze stoją konkretni ludzie, gotowi do dialogu, gotowi  

do porozumienia i przede wszystkim zdeterminowani do zrealizowania swoich marzeń. 

 I wtedy nawet te najbardziej nieprawdopodobne, jak pokojowa rewolucja obalająca 

reżim, naprawdę stają się na wyciągnięcie ręki. Zatem życzę nowo wybranym radnym, 

ale też i wszystkim naszym gdańskim marzycielom właśnie takiej niezachwianej wiary 

w to, że i nasze dzielnice i nasz Gdańsk można udoskonalić. I to się zawsze udaje 

kiedy w to wierzymy i działamy razem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

W imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, przewodniczący Tomasz 

Rakowski. 

 

TOMASZ RAKOWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Szanowna Pani Przewodnicząca, Państwo Prezydenci, Państwo Radni, drodzy 

mieszkańcy. Dzień dobry. Witam wszystkich, a szczególnie tych, którzy od 1 lutego 

zasilili szeregi Komisji do spraw Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, czyli 

naszych alkoholowych świeżaków. Widzę na Państwa twarzach trochę zakłopotania, 

ale widzę też i szczere uśmiechy. Tak, dokładnie. Nie widzę co prawda połowicy pana 

przewodniczącego Skarbka, ale wierzę, że ona też się uśmiecha. Dlaczegoż miałaby 

być smutna. W końcu połowa miesiąca za pasem, jeszcze druga połowa i cyk 2700 

wpadnie na konto. Złośliwi mówią wcale nie ja, że kiedy wyczerpała się czarodziejska 

moc dyplomu Collegium Humanum, co uniemożliwiło dojenie kasy z zasiadania  

w różnych radach nadzorczych, trzeba było znaleźć nowy sposób, aby kieszeń  

nie świeciła pustkami. Plus za kreatywność dla tych, którzy wymyślili, że można 

przecież zostać specjalistą do rozwiązywania problemów alkoholowych. Minus dla 

pani prezydent Dulkiewicz, która jak widać dość karnie porusza się na partyjnej smyczy 

Platformy Obywatelskiej. Nepotyzm. Stołki dla swoich. Nie bądźmy drobiazgowi. 

Tymczasem dziś mijają dwa tygodnie od chwili, kiedy radni Prawa  

i Sprawiedliwości złożyli zapytanie, jakie to talenty zdecydowały o tym, że Państwo 

dołączyli do tej szacownej komisji. Odpowiedzi brak. Wciąż czekamy. Dziwnym trafem 

na portalu gdansk.pl również takich informacji nigdzie nie znaleźliśmy. Dlaczego portal, 

który przecież uwielbia takie propagandowe laurki dla swoich o tym nic nie napisze. 
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Skoro już jesteśmy przy naczelnym organie propagandy miejskiej, warto wspomnieć  

o tym, jak portal gdansk.pl włączył się aktywnie w promowanie pana Rafała 

Trzaskowskiego, czyli włączył się w kampanię prezydencką. Ale dziwnym trafem nie 

było w tym portalu miejsca na promocję świeżo upieczonych członków Komisji 

Alkoholowej. A przecież za 6 milionów złotych rocznie powinniście się tam znaleźć. 

Może chociaż w zakładce ludzie sukcesu albo sami swoi? Jeśli zabraknie miejsca  

w gdansk.pl, to jest zawsze możliwość promocji w gdańskich social mediach za ponad 

2 miliony złotych. Może pan przewodniczący Śpiewak wynegocjuje dla Was jakiś 

pakiet startowy? W końcu skoro potrafisz, pchaj się na afisz. A ja, drodzy Państwo 

wiem, że wasza skromność w tych kwestiach jest legendarna. Nie chcecie się 

promować. Nie chcecie tak nachalnie wychodzić do przodu, bo przecież to kosztuje  

i to źle wygląda w mieście zadłużonym na miliardy złotych. To jest bardzo szlachetna 

postawa, ale spieszę z dobrymi informacjami. Te miliony złotych na gdańskie media 

obrotne miasto zrekompensowało sobie podwyżką czynszów w lokalach komunalnych. 

Brawo! Mamy to! Chwileczkę. Nie, nie podwyżką czynszów. W Gdańsku podwyżka  

to złe słowo Polaka przeciwko urzędowi. Dlatego portal gdansk.pl nazywa to twórczo 

korektą. Prawda, że przyjemnie się to czyta? Przyjemnie się tego słucha. Jakoś tak 

lżej można się uśmiechać. Ale co ja będę państwu tłumaczył, w końcu własnymi rękami 

wprowadziliście w Gdańsku bez mrugnięcia okiem korekty opłat za parkowanie 30 %. 

Czym to jest wobec podwyżek za energię, które spadną na Polskę za kilka miesięcy? 

Przepraszam korekt, korekt za energię nie podwyżek, tylko korekt. Skoro mowa  

o finansach i wielkich korektach i ich przyczynach, komisarz Unii Europejskiej,  

pani Ursula von der Leyen odwiedziła Gdańsk. Zielony Ład, korekty cen energii.  

Pani prezydent, pan premier i cała wierchuszka, wszyscy grzecznie w rządku  

z uśmiechem, w podskokach witać panią komisarz jak właściciela folwarku sprzed 

wieków. No wspaniały widok. I oczywiście Solidarność skutecznie odgrodzona  

od budynku Europejskiego Centrum Solidarności to też piękna scena. Centrum 

Solidarności, a mieszkańców i Solidarność izoluje się za kordonem policji ściągniętej 

chyba z całego kraju. Widać kto się kłania i widać, komu się kłaniają. No ale wobec 

mieszkańców Gdańska, wobec obywateli Polski to są rządy twardej ręki. Ordnung 

muss sein. Wdrażanie wypracowanych brukselskich, berlińskich pomysłów np. paktu 

migracyjnego. Parę miesięcy temu zapytałem panią prezydent Dulkiewicz, skąd nagły 

wzrost nielegalnych imigrantów w Gdańsku, w sklepach, na ulicach, w dzielnicach? 

Jaka była odpowiedź pani prezydent? Jest pan rasistą. No to pytam ponownie, czy 

ktoś w mieście kontroluje, skąd ten napływ ludzi, gdzie mieszkają, z czego się 

utrzymują? Czy Gdańsk uczestniczy w relokacji migrantów w ramach unijnego paktu? 

Pytam, bo to widać. Pytam, bo pytają mnie o to mieszkańcy. Pytam, bo tworzycie 

Centrum Integracji Cudzoziemców i to na Wyspie Spichrzów. Trudno udawać, że się 
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nic nie dzieje drodzy Państwo. Jeszcze jedna poważna sprawa. Pożar zabytkowej hali 

na Przeróbce. Spłonął dobytek przedsiębiorców, majątek ludzi, firmy straciły bardzo 

dużo, często wszystko. Spłonęło też 1500 rowerów Mevo. O tym pan prezydent 

Grzelak nie wspomniał i nie pogłębił. Ale to wszyscy wiedzą, prawda? I ta tragedia 

rodzi mnóstwo pytań. My zadaliśmy ich około 20 i liczymy, że otrzymamy odpowiedź  

i to wyczerpującą odpowiedź na te pytania. Jednym z takich pytań była kwestia tego, 

czy miasto Gdańsk wiedziało i miało świadomość, że rowery Mevo są składowane  

w tej konkretnej hali, w tym zabytkowym budynku z drewnianą konstrukcją dachu.  

Czy wiedział o tym konserwator zabytków? Czy ktoś w ogóle to zatwierdził?  

Czy w ogóle ktoś się tym przejmował, że elektryczny sprzęt, baterie przechowywane  

są w takim miejscu? To, drodzy Państwo, są bardzo ważne pytania  

i mieszkańcy Gdańska te pytania głośno zadają i domagają się odpowiedzi.  

My również czekamy na odpowiedź. Jeszcze kilka dni zostało. Mam nadzieję, że ona 

zostanie udzielona w wyczerpujący sposób. Bardzo mnie cieszy też, że pan prezydent 

deklarował, że odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami, z ludźmi, którzy zostali tam 

poszkodowani, że czynione są jakieś działania, żeby jakoś im dopomóc. Ta kwestia 

również nas nurtuje. Nurtuje też mieszkańców, czy ci ludzie, którzy stracili tam majątki, 

czy miasto wyciągnie do nich pomocną dłoń. Pamiętamy przecież tragedię pożaru hali 

na przy Marywilskiej 44 w Warszawie, gdzie właściwie ci poszkodowani kupcy finalnie 

zostali pozostawieni sami sobie. Więc uważam osobiście, że bardzo dobra jest kwestia 

związana z tym, że są spotkania związane z tym, żeby przedsiębiorcom pomóc drodzy 

Państwo, ale uważam, że trzeba to przyspieszyć. To nie może być tak, że będziemy 

czekali tydzień po tygodniu, tydzień po tygodniu. Te kwestie trzeba załatwić bardzo 

szybko, szczególnie w mieście Solidarności. I jeszcze jedno pytanie odnośnie Mostu 

Siennickiego. Była tutaj też kwestia zaprezentowana odnośnie badań wykonanych 

przez płetwonurków. Chciałem się dowiedzieć i zapytać kiedy tą informację odnośnie 

stanu mostu otrzymamy? Czy jest jakiś konkretny termin, bo to też nie padło kiedy 

będzie ta analiza odnośnie stanu Mostu Siennickiego właśnie przez płetwonurków? 

Bardzo Państwu dziękuję i życzę owocnych obrad. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

O głos poprosiła pani prezydent Monika Chabior. 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Szanowni Państwo, pozwoliłam sobie poprosić o głos, ponieważ nie ukrywam,  

że pewnie zgodnie z intencją pana przewodniczącego pewne słowa mnie 



16 
 

emocjonalnie wzburzyły i chciałabym się odnieść przede wszystkim do słów 

dotyczących radnych, którzy zasiedli w Komisji Alkoholowej. Dosyć dziwi mnie to,  

że ani poprzedni przewodniczący Koralewski, ani nikt inny nie zgłaszał żadnego 

sprzeciwu dotyczącego zasiadania w tej komisji przez dwa lata przez radnego Prawa 

i Sprawiedliwości Przemysława Malaka, który przez dwa lata pobierał środki z pracy  

w tej komisji, tak samo jak i inne osoby w tej komisji pracujące. Jeżeli pan 

przewodniczący Rakowski posiada informacje dotyczące złego wykonywania 

obowiązków przez pana radnego Przemysława Malaka lub nieposiadania przez niego 

odpowiednich kwalifikacji wynikających z ustawy przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

Bardzo proszę o zgłoszenie tego do odpowiednich służb. Choć nie sądzę, aby  

pan przewodniczący Rakowski dokładnie rozumiał zasadę funkcjonowania służb  

w naszym kraju, gdyż jak sądzę, spodziewa się, że również w drugim punkcie, który 

poruszył miasto Gdańsk i prezydent jest w posiadaniu własnych służb i policji 

sprawdzających to, kto dokładnie posiada legalne lub nielegalny status w Gdańsku. 

Jeżeli pan przewodniczący Rakowski zechce zapoznać się z tym, jak funkcjonuje 

państwo polskie i jakie odpowiedzialności posiadają poszczególne służby. 

Rekomenduję zgłaszanie się do tych służb w przypadku świadomości i wiedzy na 

temat jakiejkolwiek nielegalnej działalności. Natomiast przypominam Przemysław 

Malak, radny Prawa i Sprawiedliwości, dwa lata pracował w Komisji Alkoholowej.  

Jeżeli nie posiadał odpowiednich dokumentów, prokuratura z pewnością od pana 

przewodniczącego Rakowskiego przyjmie takie dokumenty. Dziękuję uprzejmie.  

 

TOMASZ RAKOWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Pani przewodnicząca, czy mogę ad vocem? Króciutko, bardzo króciutko. Bardzo 

dziękuję pani prezydent. Ubolewam, że wywołałem panią jakoś poruszyłem panią 

emocjonalnie, bo też w tej swojej emocjonalnej wypowiedzi skupiła się pani na 

atakowaniu nieobecnego tutaj Przemysława Malaka. Szanowna Pani, no fakt jest taki, 

że Komisja Alkoholowa została no, mówiliśmy na konferencji prasowej, że radni 

Platformy obsiedli ją jak stonka po prostu. I to jest jak najbardziej poprawne określenie. 

To o to chodzi, tu jest meritum tej sprawy, a nie jakieś bajdurzenie o prokuraturze  

i o Przemku Malaku. I podobnie kwestia dotycząca migrantów. Proszę nie robić sobie 

jakichś wycieczek odnośnie tego, czy ktoś wie, czy nie wie jak funkcjonuje państwo 

polskie. Jeżeli na czele miasta stałby człowiek odpowiedzialny, to wiedziałby, że 

sprowadzanie takich ludzi, nielegalnych migrantów z różnych zakątków świata, którzy 

są wypychani z krajów zachodnich, stanowi po prostu śmiertelne zagrożenie dla 

mieszkańców Gdańska i mieszkańców Polski. To jest fakt potwierdzony danymi  
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statystycznymi z Europy Zachodniej. I proszę nam tutaj nie opowiadać jakichś rzeczy 

urągających normalnemu rozumowi. Dziękuję.  

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska. 

Kontynuując swoją wypowiedź, oczekuję, że pan przewodniczący Rakowski przekaże 

dokładne informacje dotyczące tego, w jaki sposób prezydent Aleksandra Dulkiewicz 

sprowadza jakichkolwiek imigrantów do Gdańska. To jest bezczelne określenie, które 

absolutnie nie ma żadnego odzwierciedlenia w prawdzie. Prezydent Gdańska, 

prezydent jakiegokolwiek samorządu nie ma ani takiej władzy, ani nie prowadzi takiej 

działalności.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. 

 

TOMASZ RAKOWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Zobaczymy na ulicach, jak to wygląda. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Szanowni Państwo, jeszcze jedna informacja. Pan prezydent mówił o kolejnej rocznicy 

ataku Rosji na Ukrainę. To mi przypomniało, że w komunikatach miałam Państwu 

przekazać taką informację, że 24 lutego pod Neptunem organizacje, które działają na 

rzecz ludności cywilnej na Ukrainie, będą zbierać różne środki potrzebne  

do przekazania mieszkańcom Ukrainy. To powinna być ciepła odzież, może jakieś 

koce, latarki. A to jest o tyle istotne, że te organizacje już raz zbierały i cały konwój 

został przekazany. Ciężarówka pojechała na Ukrainę i została tam zbombardowana.  

I niestety z tego, co zostało wtedy zebrane, nie udało się nic przekazać. Także jeżeli 

by Państwo chcieli, Państwo albo mieszkańcy Gdańska dołączyć do tej zbiórki na 

rzecz Ukrainy, to 24 lutego pod Neptunem będzie można przekazywać niezbędne 

rzeczy.  
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PUNKT 4 

UCHWAŁY 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy teraz do uchwał jako pierwszy druk nr 235. Jest to projekt uchwały w 

sprawie ustanowienia Nagrody Miasta Gdańska w dziedzinie Kultury „Splendor 

Gedanensis” i Tytułu Mecenasa Kultury Gdańska. Komisja Kultury opiniowała 

pozytywnie i poproszę o zreferowanie pani dyrektor Barbara Frydrych. Poprosimy o 

zreferowanie druku 235. 

 

1) w sprawie ustanowienia Nagrody Miasta Gdańska w Dziedzinie Kultury 

„Splendor Gedanensis” i Tytułu Mecenasa Kultury Gdańska (druk 235); 

 

Komisja wiodąca: K. Kultury – pozytywna 

 

BARBARA FRYDRYCH – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo pani dyrektor. Czy Państwo radni mają jakieś pytania? Nie ma głosu 

w dyskusji. W takim razie głosujemy. Druk 235. Kto z Państwa radnych jest  

za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

 

Głosowanie (druk 235): 

 

Za                      27 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  6 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr XIII/218/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie ustanowienia Nagrody Miasta Gdańska w Dziedzinie Kultury „Splendor 

Gedanensis” i Tytułu Mecenasa Kultury Gdańska 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie ogłoszenia zamiaru i przyczyn podziału samorządowej instytucji 

kultury Gdańska Galeria Miejska (druk 230); 

 

Pozytywna opinia Prezydenta Miasta Gdańska 

 

MAXIMILIAN KIETURAKIS – Przewodniczący Komisji Kultury 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Pierwszy głos w dyskusji pan radny Przemysław Majewski. 

 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Panowie i Pani Prezydent. Ja mam pytanie 

dotyczące jakby struktury samego Domu Literatury. Bo jeśli wydzielamy to z Gdańskiej 

Galerii Miejskiej, to jak rozumiem kwestie dyrekcji, kwestie formalne, organizacyjne 

także będą musiały być odrębne. Więc poniekąd mnożymy byty, które dotychczas nie 

zajmowały się stricte pomocą osobom zainteresowanym literaturą, tylko tworzymy 

nową jednostkę. I stąd też moje pytanie czy mamy już jakiś zarys tej struktury  

Domu Literatury? Czy to będzie osobny dyrektor, osobne wszystkie działy kadrowe  

i tak dalej? I drugie pytanie odnośnie finansów. Bo jeśli wydzielamy to z GGM-u, to 

rozumiem też, że środki, które dotychczas były skupione tylko w Gdańskiej Galerii 

Miejskiej zostaną rozdzielone. I tu pytanie, czy będzie to skutkowało zwiększeniem 

ewentualnych środków dla Domu i Literatury i dla Gdańskiej Galerii Miejskiej, czy po 

prostu w ramach tej puli, która dotychczas była przyznana GGM-owi, będzie to 

rozdzielone na te dwa byty? To tyle na razie. Dziękuję. 
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MAXIMILIAN KIETURAKIS – Radny Klubu Wszystko Dla Gdańska 

To ja poproszę panią dyrektor Barbarę Frydrych jako organizatora instytucji, żeby 

wyjaśniła. 

 

BARBARA FRYDRYCH – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Szanowni Państwo, jeśli chodzi o samą strukturę, to ona właściwie istnieje. Istnieje, 

ponieważ od momentu, w którym miasto zaczęło wdrażać program operacyjny Kultura 

i Czas Wolny w 2016 roku. Już wtedy ten pomysł pod inną nazwą zaczął funkcjonować 

właśnie w strukturach najpierw Biura Kultury, potem w strukturach Gdańskiej Galerii 

Miejskiej. I tak na dobrą sprawę on już dysponuje swoim zasobem. I tutaj być może 

odpowiem jedną wypowiedzią na dwa pytania, bo zarówno ten projekt posiada 

strukturę, czyli pracowników, ale też posiada wyodrębniony już budżet, który jest sumą 

pewnych inwestycji rokrocznych w tym obszarze. Z budżetu, który państwo jako Rada 

Miasta Gdańska uchwalali dla działalności kulturalnej miasta Gdańska. Więc tutaj ten 

projekt jest neutralny w tym zakresie, to znaczy już w dotychczasowej uchwale 

budżetowej środki na ten projekt są zabezpieczone. Tak, będzie konieczność 

zatrudnienia dyrektora tej instytucji, ale przypominam, że już w tym momencie 

funkcjonuje wyłoniony w konkursie czy wyłoniona w konkursie pełnomocniczka, która 

de facto jest szefową tego projektu. Pełnomocniczka projektu Gdańsk Miasto 

Literatury, więc i ta funkcja została w konkursie powierzona pani Elżbiecie Foltyniak  

w grudniu ubiegłego roku, więc tak de facto też jakby przyszły szef tego projektu już 

jest i są zabezpieczone na to środki. Wydaje mi się, że tutaj jeszcze jedną informację 

uczciwie Państwu powinnam przekazać, która nie dotyczy tego roku, ale dotyczy 

przyszłości. Miasto, jak Państwo doskonale wiedzą, otrzymało dofinansowanie  

z programu Feniks ze środków Unii Europejskiej na adaptację zabytkowego 

kompleksu dawnego sierocińca. I to jest docelowe miejsce, w którym Dom Literatury 

w Gdańsku w naszym przekonaniu powinien się znaleźć. I tak ten projekt prowadzimy, 

aby to było możliwe. Natomiast w momencie, kiedy ten kompleks zostanie oddany do 

użytku, pojawią się dodatkowe koszty utrzymania kompleksu. Ale one byłyby tak czy 

inaczej, bez względu na rodzaj prowadzonej w tym miejscu działalności. To zadanie 

jest o tyle istotne, że tutaj musimy pamiętać, że jest to też ratowanie unikatu, zabytku 

który przetrwał jako jeden z nielicznych na terenie Śródmieścia. Jeżeli wyczerpałam 

tutaj pytania. Dziękuję. 
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ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Szanowne koleżanki i koledzy z Komisji Kultury, Pani 

Dyrektor, bardzo dziękuję, że ta inicjatywa nabiera rozpędu. Nie ukrywam, że mocno 

trzymam kciuki, ponieważ miasto to nie jest tylko, z całym szacunkiem dla osiedli, to 

nie jest tylko zbiór tych podstawowych jednostek i podstawowych usług, ale to jest coś 

więcej, zwłaszcza jeżeli chodzi o tak wielkie miasto jak Gdańsk. Zanikanie w ogóle 

rynku czytelniczego, mam na myśli tutaj księgarnie, miejsca, kluby dyskusji  

w przestrzeni miast. To nie jest problem tylko i wyłącznie Gdańska, ale obserwujemy 

coś takiego no ostatnio z wielkim żalem, pomimo że absolutnie była to decyzja,  

na którą miasto nie miało żadnego wpływu, ani nie miało żadnych narzędzi, żeby to 

ratować. Ale z dużym niepokojem odnotowałam to, że kultowa księgarnia w Ratuszu 

Staromiejskim zniknęła z mapy naszego miasta. I tu pani dyrektor powiedziała  

o ważnym obiekcie, unikatowym obiekcie. Natomiast też nie chciałabym, żeby to tak 

zabrzmiało, że tworzymy instytucję po to, żeby ratować obiekt. Owszem, to jest ważny 

dodatek, ale przede wszystkim w moim odczuciu ratujemy tożsamość Gdańska, 

ratujemy pozycję kultury. Mam nadzieję, że nie tylko ratujemy, że budujemy pozycję  

w zakresie literatury, zarówno popularyzując literaturę wśród mieszkańców Gdańska, 

jak i tutaj dochodzimy do dyskusji. Jak widzimy Śródmieście, jak również zapraszając 

odpowiednie grupy osób zainteresowanych z całej Europy, z Polski. Tu bardzo się 

cieszę, że ta instytucja przyciągnęła specjalistkę z Krakowa, mam na myśli tutaj panią 

pełnomocnik Foltyniak. Mocno trzymam kciuki. Tak więc ja na pewno poprę ten 

wniosek i tutaj cieszę się, że literatura staje się istotnym elementem polityki rozwoju 

miasta, bo w tych kategoriach myślę, powinniśmy na to patrzeć. Dziękuję.  

 

JAN PERUCKI – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Dziękuję Pani Przewodnicząca. Na wstępie chciałbym jednoznacznie podkreślić, że 

jest to inicjatywa Komisji Kultury Rady Miasta Gdańska. Natomiast jest to druk jak 

najbardziej procedowany we współpracy z Biurem Kultury. I chciałbym jednoznacznie 

też podkreślić, że wszelki dialog społeczny, również z tym najbardziej 

zainteresowanym środowiskiem, będzie właśnie prowadzony. Tak ustaliliśmy przez 

Biuro Kultury, więc cieszy mnie to, że jednak to wsparcie merytoryczne, 

administracyjne z Urzędu Miasta Gdańska również w tej materii będzie płynęło.  

Z jednej strony mówimy tutaj o zasadniczo braku skutków finansowych, jeżeli chodzi  

o wyodrębnienie nowej instytucji. Bo faktycznie oddział w Gdańskiej Galerii Miejskiej 

ten Oddział Literatury de facto już funkcjonował, więc zarówno, ten zasób pracowniczy, 

jak i merytoryczny już istnieje. Natomiast jest to pewnego rodzaju konsekwencja 

naszej polityki literatury w Gdańsku. Fundusz literatury, czyli właśnie też wsparcie 
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lokalnych księgarń, których niestety coraz mniej, co moja przedmówczyni zdążyła 

zauważyć. Natomiast jest to właśnie konsekwencja tej polityki, żeby też wykształcić 

nowe pokolenie literatów, bo niestety to starsze już powoli od nas odchodzi. Więc to 

jest konsekwencja polityki. No i oczywiście piękny budynek, zabytkowy, też kwestia 

znowu do finansów powrócę, czyli kwestia rozliczeń finansowych za procedowany 

projekt inwestycyjny właśnie ze środków tak zwanego Feniksa. Środków unijnych  

w tym wypadku więc jak najbardziej myślę, że jest to projekt zasadny. Oczywiście też 

radny Majewski poruszył istotną kwestię, uważam co do kwestii organizacyjnych i tak 

zwanego kanibalizmu wzajemnego. To znaczy, że jeżeli to akurat nie w tym przypadku 

mamy tutaj miejsce, bo rozdzielamy sztuki wizualne od literatury. Natomiast są 

instytucje, których działania czy statut, na podstawie których powstają różnorakie 

inicjatywy, działania, wydarzenia są dosyć pokrewne, a niekiedy i w zasadzie tożsame. 

Więc to też jest oczywiście dyskusja do ewentualnych dalszych reorganizacji i dyskusji, 

jak to wszystko ma być poukładane, ale to jest oczywiście domena Urzędu Miasta, 

Biura Kultury. 

 

ŻANETA GERYK – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Bardzo dużo dobrego 

zostało już powiedziane o tym projekcie. Ja również jako członkini Komisji Kultury 

przychylam się całym sercem. Uważam to za bardzo dobrą inicjatywę. Nie będę 

powielała tutaj koleżanek i kolegów. Powiem tylko o jednym ważnym aspekcie, 

aspekcie edukacyjnym, ponieważ już dzisiaj mam sygnały od młodzieży ze szkół 

średnich, z liceów ogólnokształcących. Czy oni będą mogli jako młodzi twórcy, 

początkujący również korzystać z tego dobra, jakim jest ten Dom Literatury?  

Ja oczywiście mówię im mam nadzieję, że nie na wyrost, że tak, że to jest również 

instytucja dla nich, dla młodych twórców, początkujących, gdzie będą mogli spotkać 

się z twórcami, którzy już istnieją na rynku literatury i którzy będą mogli ich nauczyć 

tego, jak to wygląda już profesjonalnie. Także ja w swoim imieniu dziękuję. Dziękuję 

wszystkim członkiniom, członkom Komisji Kultury z przewodniczącym na czele. 

Zrobiliśmy fajną, dobrą rzecz i czekamy na pełną realizację. Dziękuję bardzo. 

 

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Klubu Wszystko Dla Gdańska 

Ja jeszcze z taką informacją uzupełniającą, bo akurat traf chciał, że w dniu 

wczorajszym nasze stowarzyszenie, Stowarzyszenie Wszystko dla Gdańska 

zorganizowało, w ramach naszych cyklicznych spotkań zorganizowało spotkanie pod 

tytułem „Nowe oblicza gdańskiej kultury” właśnie z nowo wybranymi dyrektorami 

istniejących instytucji kultury w Gdańsku. Zapis tego spotkania jest dostępny  
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w mediach społecznościowych i gorąco Państwa zachęcam, bo było bardzo ciekawe  

i po dwóch godzinach myślę wszyscy mieliśmy jakieś takie poczucie niedosytu  

i nienasycenia. I chętnie rozmawialibyśmy dalej. Natomiast to, co chciałam powiedzieć, 

to że właśnie ponieważ jednym z pytań zadanych podczas spotkania było pytanie 

zresztą od pana prezydenta Piotra Grzelak o to, żeby przedstawić taką analizę SWOT. 

Pytanie było zadane do każdego z tych dyrektorów instytucji kultury, czyli żeby 

przedstawić mocne, słabe strony, szanse i zagrożenia. No i otóż właśnie jeden  

z przedstawicieli instytucji kultury w Gdańsku jako jedno z dużych zagrożeń 

powiedział, że jest to odpływ twórców literatury, że niestety brakuje takiego systemu 

zachęcającego do pozostania tutaj, w naszym mieście. I tak naprawdę myślę, że ta 

uchwała, choć ta zbieżność w czasie naszego spotkania z uchwałą jest akurat dosyć 

przypadkowa. Na spotkaniu też pracowaliśmy dłużej, to nie było zamierzone, ale 

myślę, że to taki bardzo ważny głos w dyskusji i jednocześnie ta dzisiejsza uchwała 

myślę, że jest też próbą odpowiedzi na właśnie taką diagnozę sytuacji od osób, które 

zarządzaniem kulturą w naszym mieście się zajmują. Więc mam nadzieję, że  

w porę przychodzimy z właśnie tą uchwałą i tym pomysłem, żeby temu zagrożeniu 

zapobiec jeszcze zawczasu, zanim realnie powstanie. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby coś dodać w dyskusji? W takim 

razie przechodzimy do głosowania. Druk 230. Kto z Państwa radnych jest  

za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

 

Głosowanie (druk 230): 

Za                      26 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  6 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr XIII/219/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie ogłoszenia zamiaru i przyczyn podziału samorządowej instytucji kultury 

Gdańska Galeria Miejska 

z dnia 13 lutego 2025 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej  

Nr 4 w Gdańsku poprzez likwidację jej filii przy ul. Związku Jaszczurczego 4  

w Gdańsku (druk 233); 

 
Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
                            K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. Chciałem 

póki co o dwie rzeczy podpytać. Kto ma być stroną umowy, bo jak rozumiem strona 

miejska będzie chciała od jakiegoś podmiotu lokal wynajmować, tak? Takie informacje 

uzyskałem. 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Ponieważ to pytanie pojawiło się na komisji, to myśmy to w wydziale sprawdzili. Lokal 

przy ulicy Związku Jaszczurczego 4 jest lokalem przydzielonym na tą działalność  

ze spółdzielni, czyli jest własnością spółdzielni. 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

A której? 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Spółdzielni Mieszkaniowej Morena. To by była chyba. 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Bo właśnie takie informacje słyszałem. Pozwolę sobie w takim razie kontynuować. 

Druga sprawa, będę chciał zapytać o kwotę, która wchodzi w grę. Jaka ma być wartość 

tej umowy? Ile ma płacić gmina za najem? I tak jak bezsprzecznie działalność tego 

podmiotu, to znaczy tej poradni, jest rzeczą potrzebną, tutaj jest pełna zgoda. Tak 

przyznam, że słysząc akurat o tej spółdzielni nie mogę przejść obojętnie. Jeżeli 

spojrzeć na szereg artykułów w mediach, na trojmiasto.pl, nawet uwaga w TVN-nie na 
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„Uwadze” dotyczących wątpliwości. Nie mi je oceniać w tym miejscu, ale wątpliwości, 

które były i chyba wciąż są przedmiotem zainteresowania prokuratury odnośnie 

warunków lokalowych. To znaczy miały zdarzać się, podkreślam raz jeszcze, żeby pan 

prezes tam spółdzielni dobrze usłyszał, miały zdarzać się sytuacje, w których dajmy 

na to azbest miał znajdować się na obiektach należących do spółdzielni. I w związku 

z tym chciałem się upewnić, że Państwo wynajmując lokal od tego podmiotu 

sprawdziliście na 100%, czy będzie to bezpieczne dla tych, którzy będą korzystali  

z obiektu, ponieważ w przestrzeni medialnej pojawiały się bardzo poważne zarzuty 

dotyczące bezpieczeństwa. Mam nadzieję, że pan prezes spółdzielni dobrze usłyszał. 

Dziękuję. 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Szanowny panie radny, ten lokal funkcjonuje jako lokal, z którego korzysta Poradnia 

Psychologiczno - Pedagogiczna od ponad chyba 30 lat. Tutaj my nie zmieniamy żadnej 

umowy, jeśli chodzi o relację ze spółdzielnią, nie mamy takiej intencji. Jest to bardzo 

dobrze, też wyremontowaliśmy ten lokal w ostatnich latach w celu też zapewnienia 

dobrych warunków dla naszych odbiorców, także dziękuję za zwrócenie uwagi  

i będziemy na to czujni. Natomiast jeżeli pan radny życzy sobie otrzymać informację 

jak wygląda umowa. Dostałam od pani dyrektor informację, że umowa opiewa  

na kwotę odpowiadającą najmowi lokalu mieszkalnego. Pozwolę sobie wrócić do pana 

radnego. Natomiast tutaj tak jak mówię no wcześniej funkcjonowała tam poradnia, 

która została przeniesiona na ulicę Wadowicką. Uruchomiliśmy Centrum Mediacji  

i samo Centrum Mediacji, tak jak mówię, dojrzało organizacyjnie do prowadzenia 

szerszej działalności i chcemy wrócić do takiej formuły.  

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani Prezydent. Kolega trochę 

uprzedził mnie zadając te pytania. Ja je na ostatniej Komisji Edukacji zadawałem 

właśnie pani prezydent. Częściowo już otrzymałem odpowiedź, natomiast jeszcze  

w moim zapytaniu było doprecyzowanie czasu najmu. Bo w trosce o to, że 

wprowadzimy tam poradnie, bo inaczej będzie dalsza kontynuacja, ale już jako tej 

takiej tradycyjnej poradni, uważam w ogóle to za bardzo dobry pomysł. Żeby było jasne 

ta poradnia tam funkcjonuje grubo ponad 20 lat i w tym środowisku potrzebujemy  

w ogóle poradni Psychologiczno - Pedagogicznej. A więc tak każdy kierunek tutaj 

rozwiązujący te problemy albo pomagający rozwiązywać te problemy jest bardzo dobry 

i słuszny. Natomiast w trosce właśnie między innymi pytałem się o kwotę najmu oraz 

o czas najmu, tak żeby to było pewne, że ta umowa jest obwarowana długoterminowo, 
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a nie że za rok, za dwa będziemy musieli wyprowadzać stamtąd Poradnię 

Psychologiczno - Pedagogiczną.  

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Panie radny, zgodnie z informacją, którą mam z Wydziału Edukacji, jest to przydział 

lokalu od spółdzielni. To nawet nie jest najem, to jest przydział lokalu. 

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Aha, ok czyli jest bezterminówka. No i właśnie o to chodziło. Natomiast pani prezydent, 

teraz wczytałem się, czy tutaj nie ma drobnego błędu. Nie jestem polonistą, ale  

w paragrafie drugim ma pani może przed sobą? Proszę słuchać. Ja tylko przeczytam 

część tego. „W szczególności do zawiadomienia o zamiarze przekształcenia 

Pomorskiego Kuratora Oświaty”. Ja tak sobie pomyślałem, że nie wiem, czy pan 

Grzegorz Kryger chciałby, żebyśmy przekształcali tego Pomorskiego Kuratora 

Oświaty. I pytanie, uwaga, rozwiązanie jest proste. Czy „O zamiarze przekształcenia” 

postawić dwukropek? I wtedy będzie jak gdyby rozdzielnik, bo tak z tego wynika, jak 

byśmy chcieli Pomorskiego Kuratora Oświaty przekształcać lub zamienić  

„W szczególności do zawiadomienia Pomorskiego Kuratora Oświaty o zamiarze 

przekształcenia”. Jedna i druga wersja jest dobra. Natomiast ta, która jest obecnie 

wpisana, jest chyba niepoprawna, jeśli tak mogę zasugerować. 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Ja przede wszystkim bardzo dziękuję za takie skrupulatne czytanie naszych uchwał. 

Ja nie widzę tutaj tego.  

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Bardziej po polsku może by to było.  

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Czy jest na sali polonista? Tu było takie pytanie. 

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Bo tu jest: „W szczególności do zawiadomienia o zamiarze przekształcenia 

Pomorskiego Kuratora Oświaty”, jest takim ciągiem jednozdaniowym pisane.  
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MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Ja rozumiem, że domyślnie przekształcenie odnosi się do tytułu uchwały panie radny.  

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

„O zamiarze przekształcenia” i tam postawić dwukropek i wtedy wymienić 

Pomorskiego Kuratora Oświaty, rodziców i uczniów, jak gdyby dalej jest bezbłędnie.  

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Ja stoję na stanowisku, że jest to sformułowanie poprawne, natomiast wezmę bez 

wątpienia to pod uwagę. No właśnie, pani Jolanta Banach jako polonistka.  

 

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Tylko my wymieniamy potem trzy podmioty, tak? My podmioty trzy wymieniamy 

Pomorskiego Kuratora Oświaty, rodziców i uczniów. I czy nie warto po prostu postawić 

dwukropka i wymieniać te podmioty? 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Szanowni Państwo, za chwilę to będzie przeanalizowane. Teraz wniosek formalny 

Cezary śpiewak-Dowbór. 

 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Szanowni Państwo, ja chciałem tylko w imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

wskazać, że naszym zdaniem jest poprawnie sformułowany ten tekst druku. W aktach 

prawnych stosuje się taki szyk, taką składnię. Jest to jak najbardziej poprawne i nie 

jest to literatura, mimo że dzisiaj na tej sesji dużo o literaturze rozmawialiśmy. Tylko to 

jest akt prawny, on jest prawidłowo sformułowany. Powiem więcej, dodanie tam 

dwukropka, patrząc na to, jak się tworzy akty prawne, wyglądałby dziwnie. Ewentualnie 

jeszcze ta zmiana szyku mogłaby wchodzić w grę, ale ta forma, w której to zostało 

zrobione jest absolutnie poprawna. Dziękuję. 

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Nie wnoszę, jeżeli pani prezydent uzna to za właściwe. 
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PRZEMYSŁAWA MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję Pani Przewodnicząca, Pani Prezydent, ja mam pytanie, bo w związku z tym, 

że z dniem 31 sierpnia tego roku ma nastąpić likwidacja, to moje pytanie jest 

następujące. Kiedy macie w planach państwo nową placówkę utworzyć? Czy będzie 

moment taki, że nie będzie funkcjonowała żadna, czy też to uda się w jakiś sposób 

płynny przeprowadzić, że z końcem sierpnia jedna się zamyka, druga będzie 

rozpoczynała działalność? Dziękuję. 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Dziękuję za to pytanie. Planujemy płynne przejście jednej formy w drugą, a więc 

Poradnia Psychologiczno - Pedagogiczna powinna zostać utworzona 1 września. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej głosów w dyskusji. Druk 233. Kto z Państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję 

bardzo. 

 

Głosowanie (druk 233): 

Za                      31 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  2 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

. UCHWAŁĘ Nr XIII/220/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej  

Nr 4 w Gdańsku poprzez likwidację jej filii przy ul. Związku Jaszczurczego 4  

w Gdańsku 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

4) W sprawie składania wniosków o przyjęcie do publicznych liceów 

ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych 
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przez Gminę Miasta Gdańska w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 

2025/2026 (druk 219); 

 

Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
                            K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Pani Przewodnicząca, Pani Prezydent. Rzeczywiście super jest to, że Gdańsk należy 

do wcale nie tak licznej rzeszy miast, które ogłaszają prawo do składania wniosków  

w nieograniczonej liczbie szkół. A ja tylko chciałam zapytać, czy na ten moment już 

wiadomo, ile będziemy mieli tych miejsc w liceach, w szkołach branżowych I stopnia  

i w pięcioletnich technikach? Czy już szkoły złożyły oferty do systemu?  

 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Znaczy jesteśmy jeszcze w procesie przygotowywania. Wrócimy do państwa z pełną 

informacją. Na razie koncentrujemy się na rekrutacji do szkół podstawowych  

i przedszkoli.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

A wiemy, kiedy może to nastąpić mniej więcej? 

 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

W przyszłym tygodniu już powinniśmy mieć wiedzę, także na następnej Komisji 

Edukacji z pewnością będziemy mieli informację. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Czy mają Państwo jeszcze jakieś pytania? Nie ma zgłoszeń.  

Druk 219. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny?  

Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
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Głosowanie (druk 219): 

Za                      29 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  1 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

. UCHWAŁĘ Nr XIII/221/25 

Rady Miasta Gdańska 

W sprawie składania wniosków o przyjęcie do publicznych liceów 

ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez 

Gminę Miasta Gdańska w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2025/2026 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie utworzenia Szkoły Podstawowej nr 30 w Gdańsku (druk 217)  

+  autopoprawka; 

 
Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

MARTA MAGOTT – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Dziękuję. Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowna Pani Prezydent, Panowie, 

Panie Prezydenci. Po pierwsze bardzo się cieszę, że w Gdańsku powstają nowe 

placówki edukacyjne, bo to oznacza, że nasze miasto się rozwija, a może i rozrasta, 

ale przede wszystkim to oznacza, że dzieci i młodzież będą korzystały z nowych, 

wyposażonych i absolutnie dostępnych pomieszczeń i przestrzeni dla nich. To jest po 

pierwsze. Ale po drugie na ostatnim posiedzeniu Komisji Edukacji, na którym 

opiniowaliśmy ten projekt, zjawił się zatroskany rodzic, zatroskany tata, który mieszka 

w okolicy nowo powstającej placówki, ale także posiada potomstwo w wieku 
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wczesnoszkolnym. I on niestety, ale także jego sąsiedzi akurat nie łapią się  

w rejonizację nowo powstałej szkoły. A bardzo by chcieli z jakichś powodów być 

członkami, członkiniami tej nowej placówki. I oto moje pytanie. Czy oni mają szansę 

na to? Nawet jeżeli należą w rejonie do innej szkoły być członkami, członkiniami, 

uczennicami i uczniami nowej placówki? 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Tak. Dziękuję za to pytanie Szanowna Pani radna, ponieważ jest to pytanie, które też 

się pojawiało w toku przygotowywania obwodu. Za chwilę będę przedstawiać uchwałę 

sieciową, w której o obwodach pewnie jeszcze chwilę porozmawiamy. Natomiast  

tu w przypadku nowopowstałej placówki określiliśmy konkretny zakres obwodu, czyli 

ulic, które w tym pierwszym roku będą przypisane do tej szkoły. Natomiast szkoła jest 

otwarta, bo chcemy też zobaczyć, jakie ulice, jakie osoby rzeczywiście będą chciały  

z niej korzystać. I jesteśmy przygotowani na to, że w przyszłym roku, czyli dokładnie 

za rok, bo w lutym zawsze są te uchwały sieciowe przyjmowane, będziemy 

ewentualnie korygować, jeśli będzie taka potrzeba. Także będziemy gotowi  

na przyjęcie siedmiuset uczniów i uczennic z klas 0 do 8. Zakładamy obwód. Tak jak 

mówię, za chwilę będę go referować. Natomiast jesteśmy otwarci i będziemy także 

przyjmować osoby spoza obwodu.  

 

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Pani prezydent, ja nie wiem, czy to pytanie do pani. Pewnie do inwestora, do RMG, 

ale może pani ma wiedzę w tym zakresie bo zobowiązali mnie mieszkańcy 

Śródmieścia i Oruni Górnej do pytania o tym, na jakim etapie jest przygotowanie  

do realizacji budowy szkół na osiedlu Maćkowy i na Młodym Mieście? Czy w tym roku 

jest przewidziane dokończenie dokumentacji projektowej? Czy jest wykonawca  

już tego projektu i tak dalej? Dzięki wielkie. 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Te dwie inwestycje są przedmiotem dialogu z inwestorem w procesie Lex Deweloper. 

W związku z tym jeszcze w tej chwili, no tak jak mówię, w tej chwili jeszcze Państwo 

przede wszystkim też nie głosowali uchwał, które pozwalałyby nam na dalszą 

realizację. Natomiast na pewno mogę powiedzieć, że jeśli chodzi o tą propozycję 

dotyczącą Młodego Miasta, jest to bardzo ciekawa, już taka dojrzała propozycja, jeśli 

chodzi o zakres ewentualnej inwestycji. Natomiast proceduralnie tutaj pani prezydent 

Emilia Lodzińska zajmuje się umowami Lex Deweloper, także to jeszcze chwila. 
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ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Bardzo dziękuję. Zdecydowanie duża, duża radość, ulga. To jest bardzo dynamicznie 

rozwijająca się część Gdańska. Tutaj mogę dopowiedzieć, że mam nadzieję, że też  

w tej kadencji, w nieodległym czasie będziemy dyskutować o szkole przy 

Potęgowskiej, ale to na inną sesję. Natomiast mam takie pytanie już tutaj kwestie, 

rejonizacji poruszyła radna Magott. Do mnie też takie głosy docierały, ale inna kwestia. 

Jedna z mieszkanek, oczywiście wszyscy trzymamy kciuki i żyjemy  

z założeniem, że 1 września spotykamy się przy ulicy Myśliwskiej na otwarciu roku 

szkolnego. Natomiast myślę, że życie nauczyło nas, że zawsze mogą być jakieś 

sytuacje nieprzewidziane, których nawet nie jesteśmy w stanie sobie wyobrazić.  

I do czego zmierzam? Jedna z mieszkanek zadała mi pytanie, ponieważ zapisując 

swoje dziecko do tej nowej szkoły, ona akurat jest w rejonie, musi jakby automatycznie 

oświadczyć, że rezygnuje z dotychczasowej szkoły. I co będzie, jeżeli z jakichś 

niewyobrażalnych w tym momencie powodów ta szkoła by nie ruszyła? Czy to jej 

miejsce jest w jakiś sposób zagwarantowane w dawnej szkole? A druga kwestia  

pani prezydent. Kiedy planowane jest powołanie dyrektora, innymi słowy rozpoczęcie 

formułowania zespołu tej szkoły? 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Dziękuję za te pytania. Jeśli chodzi o pierwsze pytanie, no to oczywiście my jesteśmy 

absolutnie zdeterminowani, żeby ta szkoła też jako budynek fizycznie ruszyła  

1 września. Ale gdyby z jakiegoś powodu tak się nie stało. Gdyby nie wiem, odbiory 

się przedłużyły. Nie zmienia to faktu, że szkoła zostanie, mam nadzieję przez Państwa 

utworzona formalnie, jako podmiot oświatowy i rekrutacja zostanie przeprowadzona. 

Jeżeli będzie trzeba, będziemy musieli wykorzystywać tymczasowe przestrzenie. 

Mieliśmy już taką sytuację w przeszłości. To była szkoła na Kowalach, był jakiś poślizg 

i rozpoczęła parę tygodni później w swoim nowym budynku. Natomiast nie zakładamy 

tego i zakładamy, że Morenowe Wzgórze ruszy 1 września. A drugie pytanie. W chwili 

utworzenia placówki oświatowej, czyli miejmy nadzieję dziś. Będziemy mogli 

rozpocząć procedurę rekrutacji dyrekcji. No bo wcześniej nie możemy tego zrobić, bo 

nie ma do czego rekrutować, tak? Czyli rekrutacji dyrekcji, a następnie również 

rekrutowania kadry. I tutaj muszę powiedzieć, że zgłaszają się osoby zainteresowane 

pracą w tej szkole no na wszystkich stanowiskach. Już mieliśmy pytania, także myślę, 

że nie będziemy mieli z tym problemu. Tymczasem Szkoła Podstawowa nr 85 będzie 

prowadziła wszystkie kwestie formalne i też odpowiadała na pytania państwa 

zainteresowanych rekrutacją do szkoły. Dopóki nie zrekrutujemy pana lub pani 

dyrektor, osoby dyrektorskiej i nie skompletujemy kadry. 
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ŁUKASZ ŚWIACKI – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska 

Szanowna Pani Przewodnicząca, koleżanki i koledzy radni. Chciałbym, abyśmy 

głosując druk nr 217 w sprawie powołania nowej szkoły na chwilę się zatrzymali. 

Uświadomili sobie jak wiekopomna to jest chwila, jak wielkie to jest wydarzenie. 

Oczywiście w mieście Gdańsku, którym mamy ponad setkę szkół publicznych, może 

się wydawać to nic wielkiego, ale naprawdę utworzenie nowej szkoły podstawowej. 

Kto, jak nie my, przedstawiciele lokalnych społeczności, zdajemy sobie doskonale 

sprawę, że właśnie szkoła podstawowa to jest kluczowe miejsce dla lokalnych 

społeczności. Tam się toczy życie nie tylko w tej kwestii, że dzieci wysyłamy, ale także 

wszelkie zajęcia pozaszkolne, wydarzenia sąsiedzkie, festyny i tak dalej. Także wielkie 

podziękowania dla pani prezydent, słowa uznania. Do tej inwestycji przystąpiono już 

spory czas temu i jak wiemy było tutaj drobne potknięcie. Było podejście w formule 

partnerstwa publiczno-prywatnego, od którego ostatecznie odstąpiono. Dzisiaj szkoła 

powstaje na solidnych podstawach finansowych, organizacyjnych, formalno - 

prawnych. Także tylko trzymać kciuki i jeszcze raz wielkie podziękowanie  

dla pani prezydent. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy zatem  

do głosowania druku 217 o utworzeniu nowej Szkoły Podstawowej w Gdańsku  

z autopoprawką. Dziękuję pani prezydent za przypomnienie. Kto z Państwa radnych 

jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

 

Głosowanie (druk 217): 

Za                      32 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

. UCHWAŁĘ Nr XIII/222/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie utworzenia Szkoły Podstawowej nr 30 w Gdańsku 

z dnia 13 lutego 2025 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie ustalenia na rok szkolny 2025/2026 planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz określenia 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Miasta Gdańska oraz inne organy (druk 218); 

 
Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
                            K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo pani prezydent. Tu jeszcze informacja o pozytywnej opinii 

Pomorskiego Kuratora Oświaty. I głos w dyskusji, pan radny Piotr Gierszewski. 

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Pani Przewodnicząca, bo właśnie o to chciałem zapytać, bo tego typu uchwały gmin 

wymagają bezwzględnej, że tak powiem, opinii Kuratora Oświaty. Ja jeszcze do 

wczoraj nie miałem tej opinii. Domyślam się, że opinia wpłynęła akurat przed 

procedowaniem, czyli dzisiaj nie wiem, o dziewiątej, dziesiątej? Natomiast chciałem 

właśnie zapytać o opinię, żeby potem nie było odrzucone ze względu na formalnego 

braku właśnie opinii Kuratora Oświaty, bo tego nie było na Komisji Edukacji. Myśmy 

procedowali bez, jak gdyby tej opinii, no licząc na to, że właśnie do momentu 

procedowania teraz na sesji takową opinię otrzymamy. I rozumiem, że otrzymaliśmy 

pozytywną opinię.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

To informacja jest taka, że formalnie od Pomorskiego Kuratora Oświaty ta opinia nie 

wpłynęła, ale ona jest. Jest datowana na 13 lutego, czyli na dzisiaj. I Państwo radni 

otrzymali ją przed chwilą od pani dyrektor Wioletty Krewniak, od razu jak  

ją pozyskaliśmy.  
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PIOTR GIERSZEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Czyli mój głos nie był nieuzasadniony, wręcz przeciwnie, ponieważ w druku nie ma tej 

informacji. Natomiast ja rozumiem, że wystarczy, że w protokole przekazanie 

pozytywnej opinii dotyczącej tego druku jest zamknięciem formalnym. I za to dziękuję, 

ale czujność mam. 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Tak jest, bardzo dziękuję panie radny za czujność. Rzeczywiście tutaj pan kurator 

prosił nas o takie drobne korekty dotyczące dopisania „do końca ulicy”.  

 

 AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Za czujność dziękuję, bo oczywiście wszyscy chcemy, żeby te uchwały, które tutaj 

podejmujemy, jednak były w pełni zgodne z obowiązującymi przepisami. Czy mają 

Państwo jeszcze jakieś pytania? Nie widzę głosów w dyskusji. W takim razie 

przechodzimy do głosowania druku 218. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem 

uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

 

Głosowanie (druk 218): 

Za                      31 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr XIII/223/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie ustalenia na rok szkolny 2025/2026 planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych  

przez Gminę Miasta Gdańska oraz inne organy 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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7) w sprawie ustalenia na rok szkolny 2025/2026 planu sieci publicznych 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów 

przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych przez  

Gminę Miasta Gdańska (druk 225); 

 
Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Tu również mamy pozytywną opinię Pomorskiego Kuratora Oświaty. Czy są jakieś 

głosy w dyskusji? Nie widzę zgłoszeń. Druk 225. Kto z Państwa radnych jest za 

podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie (druk 225): 

Za                      30 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr XIII/224/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie ustalenia na rok szkolny 2025/2026 planu sieci publicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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8) w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 15 w Gdańsku przy  

ul. Waryńskiego 36B (druk 226); 

 
Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. My również takie uchwały lubimy. Czy ktoś z Państwa ma jakieś 

pytania? Nie ma głosu w dyskusji. Druk 226. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem 

uchwały o nadaniu imienia przedszkolu? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Dziękuję. 

 

Głosowanie (druk 226): 

Za                      32 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr XIII/225/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 15 w Gdańsku przy ul. Waryńskiego 36B 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Bardzo dziękuję w imieniu społeczności przedszkola Niezapominajka. 
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9) w sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji 

przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu 

budżetowego w Gdańsku na 2025 rok (druk 232); 

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna 
                             K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

                            K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

                           K. Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami – pozytywna 

 

JANUSZ LEMAN – Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Panie dyrektorze, Szanowni Państwo. 

Dziękuję za informację od pana dyrektora i dzisiaj i na Komisji. Tak na dobrą sprawę 

temat, który omawiamy, jest częścią większego zagadnienia, które tyczy się 

funkcjonowania Gdańskich Nieruchomości i pokrewnych jednostek. I myślę, że jest to 

dobra okazja, bo bezpośrednio związana merytorycznie, żeby jedną rzecz tutaj jasno 

wyartykułować. Proszę Państwa, na sesji Rady Miasta Gdańska 30 stycznia  

nie otrzymaliśmy żadnego, nawet najmniejszego sygnału, że w Gdańsku planowane 

są podwyżki czynszów o 17%. Dzisiaj w wystąpieniach klubowych, a także  

w wystąpieniu pana prezydenta Piotra Grzelaka, nie licząc jednego wystąpienia 

skądinąd wystąpienia przewodniczącego Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, nikt 

z Państwa ze strony miejskiej nie zająknął się nawet odnośnie tematu podwyżek. 

Pytanie brzmi dlaczego? Na to pytanie oczywiście mam wątpliwości, czy jakąś 

odpowiedź dzisiaj uzyskam, ale skoro o Gdańskich Nieruchomościach mówimy,  

to chciałem Państwa z jedną krótką wiadomością tutaj zapoznać, żebyście Państwo 

wiedzieli, w jaki sposób mieszkańcy Gdańska, a przynajmniej ci, którzy zwrócili się  

do nas jako do radnych, do radnych opozycji, w jaki sposób na kwestię tej podwyżki 

patrzą? Krótko odczytam. Zwracam się z prośbą o interwencję w sprawie podwyżki 

czynszów lokali komunalnych w Gdańsku. Moja rodzina, a dokładnie brata dotknęła 

też ta sytuacja. Z obecnego czynszu 640 złotych miesięcznie od kwietnia 2025 roku  

ma płacić miesięcznie 1700 złotych czynszu. Tutaj dużo wykrzykników. Mieszkanie  

32 metry kwadratowe, pokoje przejściowe, wejście bezpośrednio z korytarza. Żaden 

luksus. Jest to niemożliwe. Natychmiast po otrzymaniu pisma napisaliśmy prośbę  

o zmniejszenie tego czynszu, opisując jego sytuację materialną oraz życiową. Niestety 

otrzymaliśmy odpowiedź jednoznaczną, że nikogo nie obchodzi sytuacja materialna  

i życiowa. Jest uchwała Rady Miasta i trzeba płacić. Dalej jest bardzo emocjonalna 
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treść wypowiedzi. Takich wątków mam więcej. Na niektóre z nich idę na interwencje  

w przyszłym tygodniu, ale przyznam, że trochę niepokoją mnie te kolejne standardy, 

które się pojawiają, jeżeli chodzi o konstruowanie miejskiej polityki. Kto ma wiedzieć  

o podwyżkach czynszu z wyprzedzeniem, jeśli nie Radni Miasta Gdańska? Dlaczego 

możemy dyskutować i słusznie o wątku, który pan dyrektor zreferował, który jest 

wątkiem, nazwijmy to bardziej technicznym. No bo wszyscy byśmy chcieli, żeby 

remonty były wykonywane i tak dalej. Natomiast dlaczego nie wiemy wcześniej  

i dlaczego nawet dzisiaj na sesji Rady Miasta Gdańska, nie licząc wystąpienia 

przedstawiciela klubu opozycyjnego, dlaczego nie padły informację o tych 

podwyżkach? Dlaczego nie usłyszeliśmy dzisiaj także o podwyżkach, jeżeli chodzi  

o ceny wody chociażby? Co ciekawe, część mediów, również i to mediów publicznych, 

nawet się o tym nie zająknęła. Pytanie brzmi dlaczego, skoro są to informacje, które 

tyczą się kilkudziesięciu tysięcy mieszkańców tego miasta? Gwoli uczciwości Radio 

Gdańsk napisało za co dziękuję, szczególnie patrząc na obecność pani prezydent.  

Ale Telewizja Polska Oddział w Gdańsku przemilczała sprawę. Jak była kwestia 

podwyżek czynszów w Sopocie w tym roku, wygooglowałem sobie, jest informacja.  

A jak patrzymy na Gdańsk, ani słowa nie było. A jeśli było, to proszę mi pokazać kiedy, 

a chętnie przeproszę za te moje słowa. Pisałem mail do Telewizji Polskiej. Informacji 

nie uzyskałem. I ciekawe, czy jest jakiś związek między jednym a drugim, że pełniącym 

obowiązki dyrektora Telewizji Polskiej oddział w Gdańsku jest były pracownik portalu 

gdansk.pl. Dlaczego Państwo unikacie informacji o tych podwyżkach? Dziękuję. 

 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Dziękuję pani przewodnicząca. Ja się odniosę do tego wątku, o którym mówił pan 

radny Andrzej Skiba i zapytam serio? Serio? Czyja to jest kompetencja, jeżeli chodzi 

o zarządzenia Miasta Gdańska? Czy ja mam każde zarządzenie, które podpisuje,  

a podpisuje ich naprawdę bardzo dużo, w różnych kwestiach, mam przychodzić do 

Rady Miasta Gdańska i pytać o zgodę? Jest władza uchwałodawcza, tak? Jest władza 

wykonawcza i każdy ma swoje kompetencje. Stawki, które teraz określiliśmy, też dla 

porządku, to jest pierwsza podwyżka od 5 lat. Podwyżka w wysokości 2 złotych. Łatwo 

podzielić 2 złote na 5. Łatwo. Ile to wychodzi rocznie? Przez tyle lat nie było żadnej 

korekty, jeżeli chodzi o stawki czynszu w lokalach komunalnych, co też warto 

podkreślić. Jeżeli chodzi o stawkę w lokalach socjalnych, jest to stawka 2,80 złotego 

za metr kwadratowy. Czyli stawka komunalna 14 złotych, stawka socjalna 2 złote i 80 

groszy. Pierwsza korekta od 5 lat. Zarządzeniem Prezydenta Miasta Gdańska  

te stawki zostały wdrożone w życie. Nie uchwałą Rady Miasta Gdańska to wchodzi  

w życie tylko Zarządzeniem Prezydenta Miasta Gdańska. Czy to jest duża podwyżka, 
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czy mała? To jest rzecz tak naprawdę indywidualna. Dla jednych to będzie duża 

podwyżka, dla innych mała. Natomiast nie żyjemy w jakiejś innej, równoległej 

rzeczywistości. Choćbyśmy chcieli ją stworzyć, to mamy jedną i tą samą 

rzeczywistość. I w przeciągu ostatnich 5 lat, jeżeli chodzi o procentowy wzrost od 2020 

roku inflacja, żeby być precyzyjnym, bo podwyżki były w wysokości 16,7%, więc ja też 

będę bardzo precyzyjny, jeżeli chodzi o inflację 38,5%. Średnie wynagrodzenie  

w gospodarce rynkowej 38,5%. Minimalne wynagrodzenie za pracę. I tutaj uwaga, 

uwaga 65,4%. 65,4% minimalne wynagrodzenie za pracę. Minimalna emerytura 

48,4%. Wskaźnik przeliczeniowy kosztu odtworzenia jednego metra kwadratowego 

powierzchni użytkowej budynku mieszkalnego, na podstawie którego także 

moglibyśmy dokonać podwyżek 42,27%. Podwyżka stawek czynszu 16,7%. A jak to 

wygląda, jeżeli chodzi o mieszkania? Dla przykładu 50 metrowe mieszkanie przy nowej 

stawce 14 złotych, przykładowy czynsz 700 złotych. Pamiętajmy, że zgodnie  

z wieloletnim programem mamy obniżki dochodowe. Mamy także, co wynika z ustawy 

dodatki mieszkaniowe. Ale korzystając tylko z obniżek, tylko z obniżek, czyli to, co 

wynika z naszego wieloletniego programu, to przy obniżce dochodowej 30%, już za 

takie 50 metrowe mieszkanie najemca zapłaci 490 złotych. Przy obniżce 50% zapłaci 

350 złotych. Przy obniżce 60%, bo takie też mamy zapłaci 280 złotych. Co jeszcze jest 

ważne? Zarówno obniżki, jak i dodatki mogą być wzajemne, a zatem te kwoty mogą 

być jeszcze niższe. Więc kwotą wyjściową jest 14 złotych, ale w naszym mieście mamy 

i obniżki i dodatki. To tak, żeby być po prostu w prawdzie i tutaj nie tworzyć jakiejś nie 

wiadomo jakiej rzeczywistości, bo tak jak powiedziałam rzeczywistość jest jedna. 

Nasza propozycja była poparta bardzo szerokimi analizami. Między innymi jeżeli 

chodzi właśnie o wskaźniki makroekonomiczne. I braliśmy to pod uwagę, bo nie żyjemy 

w oderwaniu właśnie od tej rzeczywistości. A i jeszcze jest jedna ważna rzecz.  

Jeżeli chodzi o to, że coś nagle się dzieje. Otóż nie, nic się nagle nie dzieje, bo zgodnie  

z umowami, jakie obowiązują naszych najemców, to każdy nasz najemca, z którym 

mamy podpisaną umowę otrzyma drogą listowną, poleconą drogą za potwierdzeniem 

odbioru list informujący o zmianie tych stawek. Okres zgodnie z umową 

wypowiadający tą stawkę jest trzymiesięczny. A zatem realnie nowe stawki dla 

naszych najemców wejdą w życie czerwiec, lipiec więc nic się nie dzieje nagle. Każdy 

z naszych najemców zostanie poinformowany. Już te listy są wysyłane, a zatem osoby, 

które są zainteresowane tym najbardziej, w odpowiednim czasie otrzymają taką 

informację. Będą miały czas, żeby się z tą informacją zaznajomić i podjąć odpowiednie 

decyzje. Dziękuję. 
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ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Ad vocem. Dziękuję Pani Przewodnicząca, Pani Prezydent. Odpowiadając krótko, czy 

serio? Tak serio, ponieważ sprawa dotyczy kilkudziesięciu tysięcy mieszkańców 

Gdańska. Tak, ma pani prawo wydać to w formie rozporządzenia, z czego pani 

skorzystała. Natomiast jeżeli pani uważa, że jest to wszystko w porządku, to należało 

pochwalić się na poprzedniej sesji czy na tej, tak jak z szeregiem innych rzeczy. I druga 

istotna kwestia pieniądze, które tutaj pani wskazywała. Ja myślę, że uczciwą rzeczą 

byłoby też wskazać, że my nie mówimy o 40 groszach za metr kwadratowy, bo na  

1 metrze to nawet się łazienka raczej nie zmieści, nawet toaleta. Tylko musimy mówić, 

ile faktycznie będą ludzie płacili więcej. A tutaj mamy bardzo konkretne dane  

w zależności od tego, czy ich status jest uregulowany, czy mają umowę, czy nie, gdzie 

pani doskonale wie, że jest także szereg różnych wieloletnich problemów i o tym 

właśnie piszą także ludzie. I kończąc. 11 milionów złotych, które mają przybyć w tym 

roku z tytułu tej zmiany, czyli faktycznie podwyższenia czynszów, to naprawdę jest 

kropla, jeżeli chodzi o miejski budżet. 11 milionów złotych możemy wskazać, skąd 

wziąć, robiliśmy to przy poprawkach budżetowych. Skoro są, kończąc już 2 miliony 

złotych na TikToki czy Facebooki pani Aleksandry Dulkiewicz i jej ekipy, to tym bardziej 

powinny być pieniądze na remonty i tych pieniędzy nie należy szukać w kieszeni 

Gdańszczan. Dziękuję. 

 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Ad vocem. Panie radny, my korzystamy z tych samych usług co Państwo jako 

właściciele swoich nieruchomości. My zamawiając przegląd kominowy, przegląd pieca, 

my korzystamy z tych samych usług i takie stawki jak Państwo macie, tak samo my  

w Gdańskich Nieruchomościach, także te ceny poszły do góry. Bardzo dbamy  

o bezpieczeństwo naszych mieszkańców, bo nie chcemy, ażeby sytuacje, które nie 

powinny mieć miejsca, żeby miały miejsce. W związku z czym nam także zależy na 

tym, ażeby ta jakość świadczonych usług była na naprawdę wysokim poziomie. Ale te 

usługi kosztują i pan o tym wie, że one kosztują. Pan na mnie nie patrzy, ale ja na pana 

patrzę, ja na pana patrzę, bo naprawdę myślę, że pan podejmując interwencję  

w Gdańskich Nieruchomościach, przy tych trudnych przypadkach. Pan wie, że to nie 

zawsze jest tak, że wszystko jest w porządku. I czasami jest potrzeba żeby 

zaangażować szereg służb, które doprowadzą dane mieszkanie, dany lokal do tego, 

żeby można było w sposób bezpieczny korzystać. A to kosztuje. To zwyczajnie 

kosztuje. Pan mówi 11 milionów złotych. Dla nas to jest bardzo dużo 11 milionów 

złotych, naprawdę. Oczywiście idąc tym tropem, to myślę, że no nie chciałabym pana 

tak zrozumieć, że mówi pan o tym, że te 11 milionów jest kwotą małą i powinniśmy 

podnieść jeszcze wyżej, żeby ta kwota była wyższa. Myślę, że nie o to panu radnemu 
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chodziło, żeby w tym kierunku iść. Jeżeli chodzi o komunikację. Gdansk.pl 

poinformował o tym, że te stawki będą zmieniane. Sam pan radny wspomniał Radio 

Gdańsk także poinformowało o tym, że stawki będą zmieniane. No, wpływu na 

telewizję publiczną żadnego nie mamy, ani pan, ani ja. No przepraszam bardzo, ja nie 

mam wpływu na telewizję publiczną, jakie przekazuje informacje. Natomiast proszę nie 

mówić, że coś ukrywaliśmy, bo zarówno Radio Gdańsk, jak i gdansk.pl o tym 

informowało. Chyba też Radio Gdańsk przyszło na konferencję, którą Państwo radni 

zwołaliście, więc tyle w temacie. Dziękuję. 

 

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Ad vocem. Ja ad vocem jeszcze pierwszej wypowiedzi pana radnego Andrzeja Skiby. 

Właśnie dosłownie przed sekundą pani prezydent troszkę mnie ubiegła, bo chciałam 

dokładnie to powiedzieć. Panie radny 5 lutego 2025 rok miejski portal za te miliony,  

o których zawsze Państwo mówicie, publikuje artykuł „Pierwsza od 5 lat korekta 

wysokości czynszów komunalnych”. Znaczy ta informacja jest czy jej nie ma? Bo ja ją 

widzę i znalazłam ją bez żadnej trudności. Więc rozumiem, że skoro zobowiązał się 

pan do tego, że pan będzie przepraszał, jeśli tę informację znajdziemy, to to jest ten 

moment, kiedy właściwie należałoby pana jakby sprawdzić, czy jest pan gotowy 

przeprosić. Ale nie jest moim celem jakieś tutaj publiczne upokarzanie pana. Natomiast 

naprawdę apeluję i proszę na przyszłość, bo nie jest to pierwszy raz, kiedy pan 

insynuuje, konfabuluje, chcąc wywrzeć takie wrażenie, że w Gdańsku pewne rzeczy 

się zataja, dopycha kolanem, że mamy jakieś ręczne sterowanie mediami publicznymi. 

Dlatego ja zamiast oczekiwania tych przeprosin, to ja bardzo pana proszę na 

przyszłość, żeby po prostu przestał pan, no właśnie, snuć swoje insynuacje tylko po 

to, żeby narracja pańskiej partii Prawa i Sprawiedliwości się sprawdziła, bo to 

absolutnie nie jest prawda. Informacja została przekazana jasno i wyraźnie, że 

podwyżka dotyczy kwoty 2 złotych za metr kwadratowy.  

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Ad vocem. Dziękuję, krótko. Pani przewodnicząca, proszę odsłuchać sobie nagranie, 

a będzie pani wiedziała, że ja nawiązywałem do braku informacji w Telewizji Polskiej 

III oddział w Gdańsku, która obecnie jest kierowana przez byłego pracownika no 

wysokiego szczebla gdansk.pl. Natomiast o tym, że na gdansk.pl była informacja, 

cytuję „o korekcie” koniec cytatu stawek to nawet na tej konferencji prasowej mówiłem, 

więc bardzo proszę, żeby pani słuchała z pełnym zrozumieniem, o które panią 

posądzam. Dziękuję. 
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PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Kluby Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. Nie możemy 

mówić o podwyżkach stawek czynszu w oderwaniu od tego, co dzieje się w Gdańsku 

szerzej. Bo oczywiście każdy silosowo, że tak powiem, może powiedzieć, że no, 

inflacja, rosną wynagrodzenia i tak dalej. I każdy może sobie podwyższyć stawki tak, 

jak by mu pasowało. Ale raptem wczoraj, przedwczoraj gruchnęła informacja o tym, że 

także taryfy za wodę i ścieki rosną i to w zależności od odbiorcy od 12 do 50%. 

Jednocześnie miejskie spółki odpowiedzialne za wodociągi i za infrastrukturę wodno - 

kanalizacyjną rokrocznie osiągają zyski rzędu 6 i 9 milionów złotych. I dzisiaj, 

Szanowni Państwo, także w odniesieniu do tego, co pani prezydent Lodzińska 

powiedziała. Myślę, że my jako radni, tak bylibyśmy skłonni poprzeć dotacje dla 

Gdańskich Nieruchomości w jeszcze wyższej stawce, bo widzimy pozytywne zmiany, 

jakie dzieją się w Gdańskich Nieruchomościach, czy to po naszych interwencjach, czy 

po prostu także Państwa ciężką pracą wykonywaną, żeby te warunki się poprawiły. 

Natomiast dotacja dla Gdańskich Nieruchomości z budżetu, a podwyższenie stawek 

czynszowych to są jednak dwie, ale różne rzeczy. Bo te podwyższenie stawek, te  

2 złote razy metraż mieszkańców Gdańska, razy metraż lokali mieszkańców Gdańska, 

w których oni zamieszkują, daje kilkadziesiąt a nierzadko nawet kilkaset złotych, czy 

też ponad 100 złotych miesięcznie. Jeśli pomnożymy to przez ilość miesięcy, to mamy 

kwoty rzędu 1000 ponad złotych rocznie, które oni będą musieli ponieść. A nie mówimy 

tutaj o mieszkańcach, którzy żyją w nowych deweloperskich blokach. Być może 

zarabiają średnią krajową, bądź też pieniądze, które pozwalają im w miarę swobodnie 

żyć i korzystać. W większości mówimy o osobach, które ledwo wiążą koniec z końcem.  

I nawet biorąc pod uwagę, że także stawki emerytur, rent rosły w ostatnich latach, były 

waloryzowane. To nie możemy zapominać o tym, że sytuacja formalno - prawna wielu 

z tych mieszkańców, o czym radny Skiba już wspominał, jest krótko mówiąc, 

skomplikowana. I te sprawy ciągną się latami, a oni są zobowiązani do tego, żeby co 

miesiąc uiszczać te opłaty. Bo jeśli nie będą uiszczali, to jeszcze ich sytuacja się 

pogorszy. Dlatego, Szanowni Państwo, kluczowe jest wskazanie tego, więcej środków 

dla Gdańskich Nieruchomości? Jak najbardziej. Proponowaliśmy to w poprawkach 

także do budżetu na 2025 rok. Czy obciążać tymi większymi środkami mieszkańców? 

Naszym zdaniem nie. Jeśli faktycznie jakość świadczenia usług Gdańskich 

Nieruchomości na tyle się poprawi, że mieszkaniec będzie mógł powiedzieć tak, 

przyszli przedstawiciele Gdańskich Nieruchomości z działu technicznego, załatwili 

sprawę, udało się to zrobić. Jeśli faktycznie odbiór ze strony lokatorów Gdańskich 

Nieruchomości zasobu komunalnego będzie na tyle pozytywny, to z czasem można te 

stawki waloryzować. Dzisiaj, mimo dobrych chęci, mimo pewnych pozytywnych 

objawów, naszym zdaniem nie ma tego uzasadnienia. Tak samo jak nie ma 
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uzasadnienia dla podwyżek taryf za wodę i pompowania budżetów miejskich spółek, 

a tym samym drenowania kieszeni mieszkańców. Dzisiaj przy tych stawkach 

kalkulacyjnych dla Gdańskich Nieruchomości dotacji przedmiotowej, naszym zdaniem 

trudno jest to popierać. Trudno jest to popierać, bo z jednej strony widzimy, że rosną 

ceny usług, jest potrzeba remontów, jest potrzeba poprawy stanu funkcjonowania, ale 

z drugiej strony widzimy, że w dużej mierze te 5%, te 11 milionów to jest, zdaje się 5% 

około budżetu Gdańskich Nieruchomości. No, to jest przerzucanie niestety kosztów  

w dużej mierze na tych najsłabszych, na tych najbiedniejszych i na to nie ma naszej 

zgody. Dziękuję. 

 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Ja bym chciała tylko zwrócić uwagę, że ta uchwała dotyczy mechanizmu 

przekazywania dotacji. To tak, żeby była jasność. Natomiast dużo tu dzisiaj mówimy  

o Gdańskich Nieruchomościach. Ja oczywiście przekażę pani dyrektor i zespołowi, że 

to polepszenie jakości pracy jest widoczne przez Państwa radnych. Myślę, że to 

zawsze odpowiednio też motywuje do jeszcze lepszej pracy, za co też w imieniu 

Gdańskich Nieruchomości dziękuję, bo cały czas staramy się pracować jeszcze, 

jeszcze lepiej. Natomiast stańmy w prawdzie. Bez pieniędzy my tego nie zrobimy. Pan 

mówił o najuboższych. Najubożsi stawka 2,80 więc przy metrażu 50 metrów 

kwadratowych jest to kwota 140 złotych. Nie ma tak, że mieszkanie jest za darmo. 

Jakaś kwota musi być uiszczana. 140 złotych dla osób najuboższych nie jest to kwota 

moim zdaniem jakaś porażająca. Jeżeli by uznać, że mieszkanie powinno być za 

darmo, no to w takim razie trzeba by było prośbę do rządzących. Mieszkanie za darmo. 

Ale chyba nie o to chodzi, bo przecież to wszystko kosztuje. Utrzymanie budynku 

kosztuje, utrzymanie czystości w budynku kosztuje więc chyba nie o to w tym 

wszystkim chodzi. Dziękuję. 

 

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Ja powiem tak. Dobrze by było pani prezydent, żeby radnym PiS-u może jakieś 

wyliczenie dać dotyczące wzrostu kosztu utrzymania części wspólnych, bo na to 

głównie idą wydatki Gdańskich Nieruchomości. I jeżeli chodzi o utrzymanie części 

wspólnych, czyli o grzanie, czystość, bo wzrosła płaca minimalna, oświetlenie, to chcę 

powiedzieć, że jak pamiętam, to rząd Prawa i Sprawiedliwości nie informował nas, że 

od 2021 roku do 2024 roku cena prądu za kilowatogodzinę wzrosła z 0,63 złotych do 

1,50 złotego w 2024. I chcę powiedzieć, że latem tego roku też nikt mnie nie uprzedził, 

że za powierzchnię 100 metrową jeśli chodzi o ogrzanie, a muszę trochę cieplej grzać, 

bo syn się porusza na wózku, zapłacę 30% więcej. No jest jak jest, ale to też rzutuje 

na to utrzymanie części wspólnych w Gdańskich Nieruchomościach. I teraz, jeżeli by 
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nie było tego 2 złote, to naprawdę nie jest dużo. To te 44 miliony, które w budżecie 

efektywnie zwiększyliśmy na Gdańskie Nieruchomości, no to one poszłyby jako 

dotacja do utrzymania tych części wspólnych remontów i czystości, a nie do naprawy, 

czyli modernizacji i remontów. No to jest ta kalkulacja i jakby, no proszę przyjąć to do 

wiadomości, bo mieliśmy do czynienia z gwałtownym wzrostem ceny mediów 

zwłaszcza.  

 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Pani radna, ja bardzo dziękuję za ten głos, bo to o czym też się nie mówi. Oczywiście 

jak mamy budynki 100% gminne, to my nad tym mamy panowanie, bo to my 

decydujemy, kto usługi w danym budynku świadczy. Natomiast jeżeli mamy lokale we 

wspólnotach mieszkaniowych, to jesteśmy mniejszościowym udziałowcem. My nie 

mamy na to żadnego wpływu, jak wspólnota mieszkaniowa, na jakie stawki podniesie, 

w związku z czym to jest nasz koszt. Dziękuję. 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję. To czwarte zgłoszenie, więc już naprawdę ostatnie. Żeby też było uczciwie 

pani prezydent. Ja doceniam, doceniam te zmiany, jakie zaszły i zachodzą  

w Gdańskich Nieruchomościach. Mówiłem to także tym, którzy zarządzają Gdańskimi 

Nieruchomościami. Ja wiem, że pochwały z mojej strony mogą mieć nieobliczalne 

skutki, ale wiem, że przejęła pani również po panu prezydencie Piotrze Kryszewskim, 

który także kawał dobrej pracy wykonał, w moim odczuciu, trudny dział. Natomiast no, 

różnimy się co do tego, skąd brać środki, jeżeli chodzi o prace, które są potrzebne.  

Ja nie przeczę faktom, jeżeli chodzi o wzrost kosztów utrzymania. Nie przeczę 

potrzebom, o których tutaj mówimy. Bardziej chyba różnica między nami w tym 

momencie polega na tym, że przykładowo tych 11 milionów, a może i więcej, może  

i 20 byśmy szukali w różnych miejscach. My byśmy szukali ich w przesunięciach  

w ramach budżetu miasta Gdańska, którego wydatki wynoszą przecież około  

6 miliardów złotych. Państwo przyjmuje do wiadomości, szukacie tego gdzie indziej. 

Jest to ok, decyzja polityczna, Państwo tak uważacie, my uważamy inaczej. Natomiast 

kończąc wątek, chyba faktycznie, jak tutaj z kolegą Majewskim, słuchając pani, 

chociaż patrzyłem w ekran, chyba zwrócimy się z prośbą o takie zapytanie oficjalne. 

Czy Gdańskie Nieruchomości i władze miasta wiedzą po prostu ile osób ma 

nieuregulowaną sytuację prawną i u których grozi to naprawdę wysoką stawką za metr 

kwadratowy, niekiedy porównywalną albo nawet wyższą od rynkowych? Ale to już 

zupełnie inny temat, więc kończę. Dziękuję bardzo. 

 

 



46 
 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Ja bym jeszcze w tym miejscu chciała o jednej istotnej rzeczy powiedzieć, która gdzieś 

nie przebija się w mediach, a myślę, że sala obrad Wysokiej Rady jest tym miejscem, 

gdzie warto też o tym powiedzieć. A mianowicie o długu wobec gminy przez naszych, 

najemców z różnych powodów. Często jest to sytuacja życiowa, różne są powody.  

My też indywidualnie podchodzimy do tych sytuacji. Jeżeli nasz najemca się do nas 

zgłosi, jest możliwość restrukturyzacji długu, jest możliwość odpracowania. Różnie  

z tego mieszkańcy korzystają, ale takie możliwości także dajemy. I o tym długu 

chciałabym tutaj wspomnieć. Stan to jest na koniec ubiegłego roku. Łącznie ten dług 

wynosi prawie 190 milionów złotych. Z czynszem zalega blisko 5800 najemców więc 

to jest też, myślę dla Państwa radnych bardzo ważna informacja, która dobrze żeby 

dzisiaj na tej sali wybrzmiała. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo, pani prezydent. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przypominam, że 

jest to druk numer 232. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest 

przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 

 

Głosowanie (druk 232): 

Za                      25 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  8 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

. UCHWAŁĘ Nr XIII/226/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej  

dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku  

na 2025 rok 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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10)  w sprawie poparcia działań Prezydenta Miasta Gdańska zmierzających  

 do utworzenia oraz zawarcia umowy o współpracy ze Społeczną Agencją           

Najmu (druk 236); 

 
Komisja wiodąca:  K.  K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – przewodniczący nie zwoływał  

                              dodatkowego posiedzenia 

                                 K. Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka – pozytywna – pozytywna 

 

EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Ja bardzo chciałam pogratulować pani prezydent i wyrazić radość, że przystępujemy 

inicjalnie do powołania SAN-u. Pokontynuuje wyjaśnienie. Jest to sprawa rzeczywiście 

pilna i musimy tę uchwałę podjąć, dlatego, że kończy się chyba na początku kwietnia, 

czy nawet wcześniej termin składania wniosków o 65 milionów w skali kraju. 32 miliony 

Ministerstwo Funduszy rozdysponowało na 12 Społecznych Agencji Najmu.  

65 milionów zostało i to jest wielka szansa na pozyskanie pieniędzy. I dlaczego to jest 

takie ważne? A mianowicie dlatego, że jak wskazuje te 12 gmin w Polsce początkowe 

miesiące, a nawet do 3 lat działania SAN-ów są deficytowe, co jest zrozumiałe, czyli 

wymagają uzupełnienia dotacyjnego ze strony gminy. Dlaczego? Dlatego, że najpierw 

trzeba płacić właścicielom za czynsz dzierżawny, dopiero potem można egzekwować 

pieniądze od najemców, prawda? To po pierwsze. Po drugie, na początku potrzebne 

są wydatki na koszty personalne, administracyjne, a często na drobne remonty 

dzierżawionych od właścicieli prywatnych lokali. I tu mamy szansę jedyną praktycznie, 

żeby miasto Gdańsk w tym początkowym rozruchu, zanim sam stanie się 

samofinansujący, prawda? Żeby miasto nie musiało dokładać pieniędzy. Także ja się 

przyłączam do apelu, żeby jak najszybciej poprzeć tę inicjatywę. Dziękuję i gratuluję 

raz jeszcze. 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Pani Prezydent, Szanowni Państwo, czynsze 

omówiliśmy, a tutaj w punkcie odnośnie Agencji Najmu będzie poparcie, przynajmniej 

tutaj z naszej ławki, jak tak odczytuję tej nieco, nieco dłuższej. O wątku tym mówiliśmy 

także w kampanii wyborczej, ale nie jako postulat, że po prostu zróbmy coś kiedyś  

i nie wróćmy. Wręcz przeciwnie, uważam, że to jest to, czego potrzebujemy. 

Potrzebujemy dlaczego? Jak spojrzymy na rynek mieszkaniowy, to widzimy, że z rynku 

mieszkaniowego mogą być zadowolone przede wszystkim dwie grupy. Mogą być 
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zadowoleni deweloperzy i mogą być zadowoleni ci, którzy są właścicielami większej 

liczby mieszkań na wynajem. Natomiast duża liczba mieszkańców, nie tylko Gdańska 

gwoli uczciwości raczej nie jest zadowolona. Zwłaszcza ci, którzy nie posiadają, którzy 

nie mają swojej własności. Tutaj są pewne ułomności, tak to nazwijmy, rynku o których 

doskonale przypuszczam, że wszyscy tutaj wiemy. Czy Społeczna Agencja Najmu, 

czy rozwiązania wokół niej proponowane rozwiążą problem? Myślę, że nie rozwiążą, 

ale myślę, że mogą przyczynić się do jego ograniczenia. Myślę, że tego typu koncepcja 

to jest dobry pomysł, a z pewnością warto spróbować, jak to będzie funkcjonowało. 

Uważam, że do stracenia mamy niewiele, a do uzyskania całkiem sporo, więc 

rzeczywiście taka forma, nazwijmy to, interwencji władz publicznych, w tym wypadku 

władz samorządowych, chociaż jest to częścią jak wiemy, większego projektu 

ogólnopolskiego, myślę, że jest warta odnotowania. I faktycznie spróbujmy. Być może 

uda się w ten sposób z jednej strony ułatwić wielu potrzebującym, wielu nie mającym 

swojej własności mieszkaniowej, uzyskanie jakiegoś lokum do życia. A z drugiej strony 

też tak to odczytuję zabezpieczyć, w jakiś sposób, zwiększyć bezpieczeństwo tych 

prywatnych właścicieli lokali, no którzy z różnych powodów mogą mieć negatywne 

doświadczenia z samego rynku prywatnego. Więc uważam, że warto dać temu szansę 

I ja zagłosuję za. Dziękuję. 

 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Kluby Prawa i Sprawiedliwości 

Pani Przewodnicząca, Pani Prezydent, ja przywołam jeszcze dyskusję, która się kilka 

miesięcy temu odbywała tutaj podczas sesji Rady Miasta Gdańska i też radna Banach 

zabierała głos. Ja bym poddał pod dyskusję i pod zastanowienie się, czy byłoby 

możliwe stworzenie takiego zespołu, coś na podobnego, co funkcjonuje przy 

procedurach Lex Deweloper, gdzie zarówno ze strony miasta, radnych, dewelopera 

odbywają się spotkania w trochę poszerzonej formule. Żeby taki zespół też powstał 

odnośnie SAN-u, który byłby też moim zdaniem kluczowy przy spotkaniu być może  

za rok, czy też po roku obowiązywania. Bo ewaluacja tego, w jaki sposób SAN działa  

w przypadku Gdańska, też będzie kluczowa. W jaki sposób on działa, gdzie są deficyty, 

bo nie ma co ukrywać, pewien styk interesu publicznego i prywatnego może rodzić 

pewne problemy, których mam nadzieję uda się uniknąć. Ale warto, żeby oprócz 

Komisji czy to Rewizyjnej, czy Komisji Nadzoru Właścicielskiego, czy też innych, które 

byłyby zainteresowane gdzie SAN mógłby być omawiany, warto byłoby się zastanowić, 

czy taka formuła zespołu, do którego ewentualnie radni, czy też przedstawiciele 

miasta, jednostek wyznaczonych mogliby się zgłosić, nie byłaby pewną też wartością 

dodaną. Dziękuję. Poproszę o odpowiedź. 
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EMILIA LODZIŃSKA – Zastępczyni Prezydenta Miasta 

Panie radny jak podczas którejś z sesji rozmawialiśmy dosyć szeroko  

o mieszkalnictwie. Pamiętam deklarację dwojga radnych, w tym pana i też pani Jolanty 

Banach, że jesteście zainteresowani właśnie pracą w takim zespole roboczym, właśnie 

przy, wtedy mówiliśmy ogólnie o mieszkalnictwie. Ja to pamiętam. My jesteśmy 

obecnie w trakcie ustalania takich głównych założeń i będziemy Państwa zapraszać 

na takie spotkanie. Ja o tym pamiętam i z każdego klubu chcemy mieć  

po jednym przedstawicielu, żeby właśnie takie zasady współpracy, też kryteria,  

bo to też jest ważne. My będziemy określać kryteria, kto mieszkanie właśnie w tym 

procesie społecznych Agencji Najmu będzie otrzymywał z miasta, więc tak,  

jak najbardziej to się pojawi. Dziękuję. 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję. Nie mając oczywiście najmniejszych zastrzeżeń tutaj do przygotowania  

i zaangażowania kolegi radnego Majewskiego. I jeżeli będzie tak, że z klubu po jednej 

osobie, to niech Przemek idzie, ale gdyby było potrzebne wsparcie, również się tutaj 

deklaruję, bo temat jest ważny. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 

Jest to druk 236. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest 

przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo.  

 

Głosowanie (druk 236): 

Za                      31 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

. UCHWAŁĘ Nr XIII/227/25 

Rady Miasta Gdańska 

w sprawie poparcia działań Prezydenta Miasta Gdańska zmierzających  

do utworzenia oraz zawarcia umowy o współpracy ze Społeczną Agencją Najmu 

z dnia 13 lutego 2025 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

11)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Płonia rejon ul. Płońskiej i Zagroble w mieście Gdańsku (druk 224); 
 

            Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL - TUREK – Urbanista Miasta, Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 
 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję Pani przewodnicząca, Pani dyrektor. Jedna rzecz, która mi się przypomniała 

nie poruszyłem jej podczas Komisji Zagospodarowania Przestrzennego.  

W przystąpieniu w 2023 roku jednym z powodów, czy też celów jakie były stawiane, 

była kwestia ewentualnego rozwoju odnawialnych źródeł energii, czyli jak rozumiem 

fotowoltaiki. I stąd chciałem się zapytać, bo jak zakładam GARG miał poczynić jakieś 

starania odnośnie możliwości realizacji tam fotowoltaiki. Natomiast czy mamy wiedzę 

o tym, czy ta wola jest dalej utrzymana? I czy nie ma jakichś wątpliwości natury 

konserwatorskiej? Bo pamiętam, że chyba w innej lokalizacji były podnoszone kwestie 

chyba jeszcze przez poprzedniego konserwatora odnośnie braku zgody na realizację 

farm fotowoltaicznych. Dziękuję. 

 

EDYTA DAMSZEL-TUREK – Urbanista Miasta, Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Fotowoltaika na terenach tutaj kolorem fioletowym zaznaczonym jest dopuszczona, 

ale mówimy o OZE, czyli to jest jakby produkcja energii powyżej jakby własnych 

potrzeb jest dopuszczona. Natomiast w momencie kiedy GARG składał wniosek  

i patrząc tylko i wyłącznie na własność gruntów miał wyobrażenie, że ta fotowoltaika 

będzie dopuszczona w większym zakresie. My chronimy tą zieleń, która naszym 

zdaniem jest wartościowa, więc część tego terenu już jakby została ograniczona co do 

możliwości realizacji tego typu instalacji OZE. Ona jest możliwa tylko i wyłącznie tutaj, 

w tych obszarach. Wczoraj akurat byli przedstawiciele GARG-u na komisji. Z informacji 

jakie ja posiadam, to nie jest przesądzone. Nie ma inwestora, który byłby na dzień 

dzisiejszy zainteresowany realizacją fotowoltaiki, także GARG czeka na plan 

miejscowy. Natomiast tak, była taka sytuacja, że konserwator nie wyraził zgody na 

realizację, dopuszczenie fotowoltaiki, ale mówiliśmy to były tereny na granicy miasta, 

w sąsiedztwie obwodnicy południowej. I to były tereny otwarte krajobrazowo i ze 

względu właśnie na te tereny, charakter Żuław, tereny rolnicze konserwator nie wyraził 
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zgody, aby dopuścić tam instalacje, które będą miały wysokość 3 metrów.  

Więc to była taka sytuacja, gdzie przychodziłam do Państwa i zmienialiśmy granice 

planu miejscowego, aby ograniczyć tylko i wyłącznie teren do sąsiedztwa GPZ Błonia. 

I tam została dopuszczona funkcja produkcyjna na niewielkim terenie. Natomiast na 

terenach rolniczych objętych obowiązującym planem miejscowym dalej jest utrzymana 

funkcja rolnicza bez możliwości dopuszczenia fotowoltaiki ze względu właśnie na 

ochronę krajobrazu otwartego. Tutaj konserwator uzgodnił projekt planu miejscowego. 

Jedyne kwestie, które były dyskutowane to właśnie ochrona tych siedlisk, które są 

historycznie jakby zlokalizowane oraz budynków, które są też objęte ochroną 

konserwatorską, planistyczną. I tutaj te parametry zabudowy są dość rygorystycznie 

ustalone przez konserwatora. Dziękuję. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Na tym wyczerpaliśmy listę mówców w tym punkcie. Przechodzimy do uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Płonia rejon ulicy Płońskiej  

i Zagroble w mieście Gdańsku. Jest to druk 224. Rozstrzygając jednocześnie  

o sposobie rozpatrzenia uwag zgłoszonych do tego projektu planu. Kto z Państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?  

Dziękuję bardzo. 

 

Głosowanie (druk 224): 

Za                      25 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  8 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

. UCHWAŁĘ Nr XIII/228/25 

Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Płonia 

rejon ul. Płońskiej i Zagroble w mieście Gdańsku 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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12)  zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia i nadania statutu Gdańskiego  

Centrum Informatycznego (druk 234); 

 

     Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
                                        K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Maria Bollin - Dyrektor Gdańskiego Centrum Informatycznego 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Czy Państwo radni mają jakieś pytania? Nie ma zgłoszeń do dyskusji. Dziękujemy pani 

dyrektor. Przechodzimy w takim razie do głosowania druku 234. Kto z Państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?  

Dziękuję bardzo. 

 

Głosowanie (druk 234): 

Za                      29 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  3 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

. UCHWAŁĘ Nr XIII/229/25 

Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia i nadania statutu Gdańskiego Centrum 

Informatycznego 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
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13)  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty   

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli  

nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków  

i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej  

(druk 231); 

 
             Komisja wiodąca: K. Klimatu, Środowiska i Ekologii – pozytywna 
                                         K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

 

Anna Wołodźko – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Czy Państwo radni mają jakieś pytania? Nie widzę zgłoszeń do dyskusji. Druk 231.  

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się 

wstrzymał? Dziękuję. 

 

Głosowanie (druk 231): 

Za                      31 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  1 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr XIII/230/25 

Rady Miasta Gdańska 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

To był ostatni projekt uchwały w porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 

PUNKT 5 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Przechodzimy do punktu wnioski, oświadczenia osobiste. Nikt nie ma ochoty się dzisiaj 

zgłosić.  

 

PUNKT 6 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Bardzo Państwu dziękuję, zamykam obrady sesji. 

 

Obrady zakończono o godzinie 12:16 

 

                                                                                           Przewodnicząca 

                                                                                           Rady Miasta Gdańska 
                                                                                            

                                                                                              Agnieszka Owczarczak 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

Na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

 

Inspektor BRMG 

Kamila Łabuda 
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